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امــروز

استاندار فارس تاکید کرد؛

برای  دســتگاه ها  ویژه  توجه 
عملیاتی شدن قانون جامع حمایت 

از حقوق معلولان

مدیرکل اوقاف و امور خیریه فارس :مدیرکل اوقاف و امور خیریه فارس :

فارس بیشترین بقاع متبرکه کشور را  داردفارس بیشترین بقاع متبرکه کشور را  دارد

اســتاندار فارس روز جهانی معلولین را فرصتی برای فرهنگ ســازی، تکریم و تجلیل از کســانی دانســت که باتوجه به 
محدودیت های بســیار، با همتی بلند، شــور زندگی را در جامعه جاری می کنند. محمد هادی ایمانیه در حاشیه اختتامیه 
نمایشــگاه توانمندی ها و صنایع دستی افراد دارای معلولیت بهزیســتی که در استانداری فارس بر پا شده بود، افزود: 
افراد دارای معلولیت انســان هایی هســتند که با بــاور قوی و با عزمی مثال زدنی و وصف ناپذیر، دوشــادوش جامعه 

درمســیر توسعه و آبادانی کشور گام بر می دارند و از هیچ کوششی دریغ نمی کنند.....
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عضو کمیسیون معماری شهرسازی شورای اسلامی شهر 
عنوان کرد:

طراحی المان های شهری فاخر 
شیراز به مسابقه گذاشته شود
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مدیرکل استاندارد فارس :

قنادی های فارس زیر 
ذره بین استاندارد

همیاری مردم در حفاظت از 
میراث فارس؛ کشف ۳۱ تخلف 

با گزارش مردم

مدیرکل راه و شهرسازی فارس 
خبر داد:

رفع تصرف بیش از ٢ میلیون 
متر مربع از زمین های 

دولتی درفارس

عضو هیات رئیسه کمیسیون 

قضایی مجلس در تشریح 

نشست این کمیسیون:

ابهامات شورای نگهبان به 

طرح “سوت زنی” رفع شد

عضو کمیسیون 

برنامه،بودجه و محاسبات

 مجلس شورای اسلامی:

 گاز مایع غیریارانه ای 

به قیمت فوب خلیج 

فارس عرضه نمی شود

تصویب آیین نامه 
توانمندسازی و حمایت از 
افراد دارای معلولیت شیراز

میزهای تخصصی جهت 
حمایت از گردشگری در 

نمایشگاه پارس برپا شوند

برای نخستین بار در آبفا شیراز؛

راه اندازی شناسه تائید 
خدمت رسانی آب و 

فاضلاب در شیراز 
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اقلید فارس در مسیر 
گشایش های صنعتی؛ 

از تأمین برق 
صنعتگران تا واگذاری 

فاز دوم یک شهرک
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تفاهم نامه ۶ هزار میلیارد تومانی شــهرداری شــیراز و بانک شهر در یکصد و سی  و 
هشتمین جلسه صحن علنی شورای اسلامی شهر شیراز در سرفصل های اوراق مشارکت، 

فاینانس و خط اعتباری منعقد شد.
به گزارش تریبون امروز، تفاهم نامه ۶ هزار میلیارد تومانی شــهرداری شــیراز و بانک 
شــهر در یکصد و سی  و هشتمین جلسه صحن علنی شــورای اسلامی شهر شیراز در 

سرفصل های اوراق مشارکت، فاینانس و خط اعتباری منعقد شد.
مدیرعامل بانک شهر در این جلسه با بیان اینکه از گره گشایی از پروژه های شهری 
و اثرات ملموس مثبت بر زندگی مردم حمایت می کنیم، گفت: شهردار شیراز از بانک 

شــهر و ظرفیت های آن به خوبی مطلع بوده و به نحو مطلوبی از آن اســتفاده کرده 
است تا جایی که امروز بیشترین حجم پروژه های عمرانی فعال شهرداری ها در سطح 
کشور، در شهر شیراز عملیاتی شده و در کمترین کلان شهری شاهد چنین رویکرد 

و اقدامی هستیم.
ســید محمدمهدی احمدی با بیان اینکه سهامداران عمده بانک شهر، شهرداری های 
کلانشهرهای کشور هستند، افزود: باوجودی که اکثر شهرداری ها امروز در بحث پرداخت 
حقوق و مزایا با تنگنا روبرو هســتند؛ اما شهرداری شیراز پروژه های متعدد و متنوعی را 

در دست اقدام دارد.

وی ضمن تبریک به شهردار شیراز برای بهره  برداری و افتتاح ۵۰ هزار میلیارد تومان 
پروژه های بزرگ شهری در دهه فجر امسال، عنوان کرد: در شرایطی که از نظر اقتصادی 
کشور در تنگناها و با چالش های متعدد روبه رو است اما مردم شیراز توانسته اند از خدمات 

حاصل از پرژوه های عمران شهری بهره مند شوند.
مدیرعامل بانک شــهر بار دیگر به تعامل بسیار خوب شــهرداری با بانک شهر اشاره 
کرد و گفت: در این راســتا پروژه های متنوعی از ســوی شهرداری شیراز معرفی شده و 
با توجه به خوش حسابی شــهرداری شیراز، ارکان اعتباری بانک، تأمین مالی آنها را در 

دستور کار قرار داده اند.
احمدی تأکید کرد: امروز بانک شــهر با اعتماد کامل وارد مشارکت جمعی شهرداری 

شیراز شده و این مهم به دلیل ایفای تعهدات از سوی شهرداری شیراز بوده است.
وی در بخــش دیگری از ســخنان خود با اشــاره به فاینانــس ۱۰۵ میلیون یورویی 
اختصاص داده شده به شهرداری شیراز برای خرید ماشین آلات، تجهیزات واگن و مترو، 
عنوان کرد: اجرایی شــدن این تفاهم نامه منوط به اخذ مصوبه از بانک مرکزی و شورای 
پول و اعتبار اســت و با تحقق آن شهرداری شــیراز پس از تهران، دومین کلان شهری 

خواهد بود که از این خط اعتباری استفاده می کند.
مدیرعامل بانک شــهر یادآور شد: شهرداری شیراز توانسته است بازیگری عرصه بازار 
بورس و سرمایه را در این شرایط در کلان شهر شیراز عملیاتی کند که جای تبریک دارد.
احمــدی بیان کرد: برای تکمیل خطوط مترو هم تأمین خط اعتباری برای خرید ۲۱ 

دستگاه رام واگن تولید کشور به میزان ۵۰۰ میلیارد تومان انجام شده است.
وی بــا بیان اینکه در بحث برات کارت ویژه پیمانکاران شــهرداری شــیراز در ســر 
رسیدهای ۳، ۶ و ۹ ماهه نیز تفاهم نامه جدیدی تعریف شده است، گفت: این امر موجب 

پیشبرد پروژه های شهرداری خواهد شد.
مدیرعامل بانک شهر ادامه داد: در بحث نوسازی یک هزار دستگاه تاکسی نیز تفاهم نامه 
با شهرداری شیراز منعقد شده و ۵۰۰ میلیارد تومان خط اعتباری نیز برای تأمین مصالح 

توسط شرکت سرمایه گذاری شهر آتیه اختصاص یافته است.
احمدی یادآور شــد: در طرح خرسندســازی که ویژه تخصیص اعتبار و تسهیلات به 
پرسنل شهرداری شیراز و شوراست، نیز ۱۵۰ میلیارد تومان اختصاص یافته که تاکنون 

۷۵ میلیارد تومان آن پرداخت شده است.
وی عنوان کرد: تفاهم دیگر موضوع اجرای یونیت های سرمایه گذاری املاک است که 

این بحث در حوزه مسکن و مولدسازی بسیار اثرگذار خواهد بود.
مدیرعامل بانک شــهر تأکید کرد: با راه اندازی صندوق زمین و ســاختمان، مشارکت 
در ســاخت مسکن محقق خواهد شــد و صندوق املاک و مستغلات شهرداری شیراز 
با پروژه های مشــارکت ســاختمانی تمام شده دارای پایان کار و ســند تک برگ وارد 
بخش ســرمایه گذاری فروش متری می شود که این امر می تواند موجب هدایت سرمایه 

گذاری های خرد مردم به سوی این صندوق و سرمایه گذاری در آن شود.
احمدی گفت: مولدسازی ملک و ایجاد ارزش افزوده روی آن و سهیم شدن سرمایه های 
خرد در یونیت  های سرمایه گذاری به ویژه در شرایط تورمی بسیار اثرگذار بوده و موجب 

شده نقدینگی بسیار خوبی در اختیار شهرداری قرار گیرد.
وی با بیان اینکه شــهرداری شیراز باید سهام ســرمایه خود را در این بانک افزایش 
دهد، گفت: از شــورای شــهر می خواهیم به افزایش سهم شهرداری شیراز در این بانک 

رأی مثبت بدهد.
مدیرعامل بانک شهر عنوان کرد: به دنبال همکاری با شهرداری شیراز هستیم تا زمین 
مسکونی برای پروژه نهصت ملی مسکن پیش بینی و با تولید واحدهای مسکونی، آن را 

در اختیار کارکنان شهرداری، شورا قرار دهد.
شهردار کلان شهر شیراز با تصریح بر این نکته که امروز ارتباط شهرداری با بانک شهر 
در ســطح خوبی قرار دارد، گفت: حدود ۱۴ ماه پیش، در حاشیه سفر مدیرعامل بانک 

شهر به این کلان شهر، تفاهم نامه ۲۰ هزار میلیارد تومانی مبادله شد.
محمدحسن اسدی اعلام کرد: درحال حاضر بیش از یک سوم توافقات و بندهای این 

تفاهم نامه اجرایی شده است.
وی در بخش دیگری از ســخنان خود با تأکید بر این موضوع که سیستم فعلی بانک 
شهر سیستمی چابک، فعال و پویاست، گفت: امروز بانک شهر در تمام پروژه های بزرگ 
و متوسط شهری با ارائه تسهیلات و وام به پیمانکاران، عاملیت فروش اوراق مشارکت و 

سایر مدل های تأمین مالی حضور دارد.
شــهردار شیراز خاطرنشان کرد: در سفر امروز مدیرعامل بانک شهر به این کلان شهر 
بخش دوم این تفاهم نامه وارد مرحله عملیاتی و اجرایی خواهد شد که بخشی از آن به 

موضوع تأمین واگن و تجهیزات مترو این کلان شهر اختصاص دارد.
لازم به ذکر اســت، این تفاهم نامه با تصویب شــورای اســلامی شهر شیراز عملیاتی 

خواهد شد .

منعقد شد:

 تفاهم نامه سرمایه گذاری 6 هزار میلیارد تومانی بانک شهر کشور با شهرداری شیراز 

دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان فارس با تأکید بر اینکه مدیران فسادستیز 
در حمایت دادســتانی قرار دارند، گفت: تعقیب و کنترل مدیران فســادگزیر نیز 
وجود دارد که به دلیل عملکرد ضعیف و ناشــی از ترک فعل، قصور و ناکارآمدی 
تحت تعقیب قرار می گیرند، بنابراین طی دو سال گذشته شاهد برخورد با مدیران 

فسادگریز بودیم.
به گزارش تریبون امروز، ســیدمصطفی بحرینی در یکصد و ســی و هشتمین 
جلســه صحن علنی شورای اسلامی شهر شــیراز با بیان اینکه مدیران در سطح 
کشور به دو گروه مدیران فسادســتیز مدیران فسادگزیر تقسیم می شوند، گفت: 
متاسفانه در سطح کشور بیشتر مدیران در گروه مدیران فسادگریز قرار دارند که 
دل و جرات و شــهامت ورود به مبارزه با فساد را ندارند از این رو چند صباحی به 
دنبال مدیریت کردن هستند. بنابراین مدیریتی که تنش مبارزه با فساد و هجمه 

نامطلوب نداشته باشد، مدیریت فساد گریزاست.  
دادســتان عمومی و انقلاب مرکز اســتان فارس افزود: مدیران فسادســتیز در 
حمایت دادستانی قرار دارند اما در طرف دیگر تعقیب و کنترل مدیران فسادگزیر 
نیز وجود دارد که به دلیل عملکرد ضعیف و ناشی از ترک فعل، قصور و ناکارآمدی 
تحت تعقیب قرار می گیرند. بنابراین طی دو سال گذشته شاهد برخورد با مدیران 

فسادگریز بودیم.
وی با اشــاره به اقدامات مشترک شــهرداری شیراز و دستگاه قضایی برای رفع 
مشکلات شهری، گفت: مشارکت شهرداری شیراز و سایر دستگاه های اجرایی  با 
دســتگاه قضایی استان فارس در موضوعات مختلف فارس نظیر آزادسازی حریم 
کمربندی، جمع آوری ســایت ضایعات، پاک سازی و جمع آوری حوزه کمربندی و 

ساماندهی این مراکز مثمر ثمر بوده است.
دادســتان عمومی و انقلاب مرکز اســتان فارس با بیان اینکه ساماندهی مراکز 
ضایعات می تواند باعث کاهش ســرقت ها شود، اظهار کرد: به دلیل آلودگی مراکز 
ضایعاتی از نظر زیست محیطی لازم است تا ساماندهی در خصوص این موضوع به 

همت شورای اسلامی و شهرداری شیراز در دستور کار باشد.  
وی برخورد با آبیاری مزارع کشاورزی با فاضلاب را یکی دیگر از اقدامات جدی 
در کلانشــهر شــیراز دانســت و گفت: با کمترین میزان تنش و هزینه با معضل 
آبیاری مزارع کشــاورزی با فاضلاب شهری برخورد شد و جمع آوری محصولات 
این مزارع رخ داد همچنین در ارتباط با آب های آلوده باید فکر اساســی کرد و با 
انجام اقداماتی همچون ایجاد تصفیه خانه از تکرار این موضوع جلوگیری شــود تا 

سال های آینده این موضوع را شاهد نباشیم.  

بحرینــی در بخش دیگری از ســخنان خود حفظ و صیانت از باغات شــهری 
به ویژه باغات قصردشــت را مورد توجه قــرار داد و اضافه کرد: در کنار همکاری 
دستگاه های اجرایی متولی در موضوع باغات در مواردی که سوءاستفاده، تخریب 
و تغییر کاربری غیر مجاز باغات رخ دهد، حوزه دادستانی به جد موضوع را دنبال 
می کند و با متخلفان و سوءاســتفاده کنندگان به اشد مجازات برخورد و آن ها را 

تحت تعقیب قرار خواهد داد.
دادســتان عمومی و انقلاب مرکز استان فارس همچنین در خصوص ترک فعل 
چند سازمان در ساماندهی رودخانه چنار راهدار شیراز، گفت:  ساماندهی رودخانه 
چنار راهدار یکی از موضوعات در دســتور کار دستگاه های اجرایی بود اما از این 
موضوع رضایت نســبی نداریم چرا که شــهرداری شیراز، سازمان آب و آبفا تعهد 
دادند تا ســاماندهی ۷ کیلومتری از مسیر این رودخانه انجام شود اما تاکنون این 

موضوع عملیاتی نشده است.
وی معضل ســد معبر در کلان شــهر شــیراز را مورد توجه قــرار داد و افزود: 
مجوزهای لازم برای ساماندهی و رفع معضل سد معبر در اختیار شهرداری شیراز 
گذاشته شده تا این اقدام در چارچوب قانونی پیگیری شود اگر چه اقدامات ناقص 

بوده اما  با همکاری سایر دستگاه های اجرایی اقدامات در حال پیگیری است.

دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان فارس مطرح کرد:

مدیران فسادستیز فارس در حمایت دادستانی قرار دارند
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مدیرعامل بانک شــهر به اتفاق هیئت همراه در دیدار 
با مدیریت شــهری کلان شهر شــیراز، با تأکید بر تعامل 
مثبــت شــهرداری و بانک شــهر برای ادامــه همکاری 
فی مابین گفت: برای تأمین بیش از ۱۰۰ دســتگاه واگن 
برای خطوط ریلی کلان شهر شیراز با عاملیت بانک شهر 

پیگیری خواهیم کرد.
به گزارش تریبون امروز، سید محمدمهدی احمدی گفت: 
با رفتار عادلانه ای که شــهرداری شیراز داشته است، سعی 
کرده ایم که در حــوزه بانکی بهترین ســرویس ها را برای 

تزریق مالی به پروژه های مدیریت شهری داشته باشیم. 
وی درباره تخصیص اعتبار در خصوص مترو شیراز افزود:  
بانک شــهر دغدغه این موضوع را دارد و امید است در این 

زمینه شهر شیراز سهم خوبی را دریافت کند. 
احمدی بیان کــرد: برای تأمین بیش از ۱۰۰ دســتگاه 
واگن برای خطوط ریلی  کلان شــهر شیراز با عاملیت بانک 

شهر پیگیری خواهیم کرد. 
سید ابراهیم حســینی رئیس شورای اسلامی شهر شیراز 
نیز ابراز امیدواری کرد: همکاری بانک شــهر و شــهرداری 
شیراز اســتمرار داشته باشد و شورای اسلامی شهر در این 

زمینه تسهیل گر و یاری کننده خواهد بود. 
 شــهردار شیراز نیز گفت: شهرداری شیراز همواره همراه 
بانک شــهر بوده اســت و خوشــبختانه وضعیت این بانک  

خیلی خوب است. 
محمدحسن اسدی افزود: ارتباط بانک شهر با شهرداری ها 

که سهام دار هستند، ارتباطی مثال زدنی است. 
این مقام ارشد مدیریت شهری شیراز با اشاره به عملکرد 
خوب بانک شــهر در ارتباط با شــهرداری گفت: در حوزه 
حمل ونقل عمومی نیز هزار دستگاه تاکسی با عاملیت بانک 

شهر به زودی وارد شیراز می شود. 

وی افزود: همچنین با عاملیت بانک شهر در فروش اوراق 
مشارکت در موارد مختلف مانند خرید مصالح و... همکاری 
داشــتیم و از روز اول که شروع کردیم تا الان این همکاری 

ادامه دارد.
بنابــه اظهار وی؛ براســاس برنامه ریزی هــا نزدیک به 
یک ســوم طرح ها محقق شده است و مابقی نیز محقق 

خواهد شد.
شهردار شیراز بیان کرد: عملکرد شهرداری در حوزه های 

مختلف عمرانی نیز نشان از تلاش است و درحالی با بودجه 
۶ هزار میلیارد تومانی شــهر را تحویل گرفتیم، امروز رشد 

۴۰۰ درصدی یافته است.
اسدی ادامه داد: در شهر شیراز براساس بودجه ۲۰ هزار 
میلیارد تومان کار عمرانی انجام می دهیم و اجرای پروژه ها 

با همراهی بانک شهر بوده است. 
وی بیان کرد: با حجم کار بالا در کلانشهرها  امروز نتایج 

خوبی از همکاری با بانک شهر حاصل شده است.

تزریق مالی به پروژه های مدیریت شهری شیراز:

پیگیری تأمین بیش از ۱۰۰ دستگاه واگن برای خطوط 
ریلی شیراز با عاملیت بانک شهر

عضــو کمیســیون معماری شهرســازی 
شــورای اسلامی شهر شــیراز پیشنهاد داد 
تــا چندین طــرح ملــی و بین المللی برای 
طراحی و نصب و ســاخت طرح هایی مانند 
آرامــگاه حافظ، ســعدی، دروازه قرآن و... 
جهت ســاخت در میادین شــهر به مسابقه 

گذاشته شود.
به گــزارش تریبــون امــروز، محمدرضا 

هاجری در جلسه کمیسیون بررسی همایش 
»رواق« در حــوزه معماری و شهرســازی 
اســلامی ـ ایرانی اظهار کرد: سال هاســت 
سیاست های کلی نظام در حوزه معماری و 
شهرسازی تهیه، تصویب و ابلاغ شده است 
اما در ۹۰ درصد شــهرها این سیاست ها نه 

رعایت شده و نه اجرا می شود.
یــک  رواق  داد: همایــش  ادامــه  وی 

فرصت اســت تا تمامی افراد توانمند در 
عرصه های ملی و جهانــی در این زمینه 
به صورت مســابقه به صحنه آورده شوند 
و از ظرفیت آن ها در این حوزه اســتفاده 

مطلوب صورت گیرد.
هاجــری در ادامــه پیشــنهاداتی درباره 
برگزاری این فراخوان به چند نیاز ضروری و 
کاربردی که می توان به بهتر اجرا شدن آن 
موجب شود و بازخورد بهتری داشته باشد، 
پرداخت و گفت: ۲۰ تا ۳۰ طرح و پیشنهاد 
کاربردی با قابلیت اجرا با بسته های حمایتی 
و تشویقی به مسابقه گذاشته شود تا بتواند 
سیاســت های کلی معماری و شهرسازی در 
عمل به حرکت درآورده و به طراحان جوایز 

ویژه اهدا شود.
ســومین  فرهنگی،  کمیســیون  رئیــس 
حرم اهل بیت)ع( و گردشــگری شــورای 
اســلامی شــهر شــیراز افزود:  ۲۰ تا ۳۰ 
طــرح  ملی و جهانی برای نصب یا ســاخت 
در میادین شــهر به مسابقه گذاشته شود و 
ارائه کنندگان طرح هــا به صورت ویژه مورد 
تشــویق قرار گیرند، نماد و طرح هایی مانند 
آرامگاه حافظ، سعدی، دروازه قرآن، میدان 

آزادی و امثال آن.
وی بــا بیــان اینکه همچنیــن طرحی 
به مســابقه گذاشــته شــود کــه تمامی 

ســاختمان های شــهرداری و دولتی و به 
الگوی معماری  با  ویژه شهرداری مرکزی 
ـ اســلامی بازآفرینی، اصــلاح و عملیاتی 
شود، گفت: طرح هایی به مسابقه گذاشته 
شــود تا ۱۷۰ محلــه شــیراز بتوانند از 
باشــند.  زیبایی هــای بصــری برخوردار 
باید روی زیبایی صورت و ســیرت شــهر 

به صورت متوازن کار کرد.
اینگونه  چنانچــه  کــرد:  تصریح  هاجری 
چنیــن  یــک  همایش هــا  و  جلســات 
دســتاوردهایی برای شــهر داشــته باشد، 
می توانــد اعتماد و اطمینان بــه ادامه کار 

سالیانه داشت.
وی با تأکید بر اینکه معماری اسلامی ـ 
ایرانی به شــهرها روح و هویت می بخشد، 
گفــت: لازم اســت غفلت هــا و فرصــت 
ســوزی ها جبران شــود تا دلبســتگی و 
همبستگی مردم به شهرهای محل زندگی 

ارتقا و تعالی پیدا کند.
هاجــری ادامه داد: لازم اســت به عنوان 
از فرهنگ،  به منظور پاسداری  پیش مقدمه 
زبان و ادب فارســی، تمامی واژه های بیگانه 
در حوزه معماری اسلامی ـ ایرانی شناسایی 
و تبدیــل به لغت فارســی شــده و با تهیه 
جزوه ای در اختیار تمامی شــرکت کنندگان 

در همایش رواق قرار گیرد.

عضو کمیسیون معماری شهرسازی شورای اسلامی شهر عنوان کرد:

طراحی المان های شهری فاخر شیراز به مسابقه گذاشته شود

آب , نیاز تمام موجودات زنده
راضیه احمدوند:
آب مایه حیات همه موجودات زنده اســت. بــدون آب، امکان ندارد که بدن 
انسانها , حیوانات و گیاهان به درستی کار کند و بتواند به وظایفش عمل کند.

صرفه جویی در آب
همــه موجودات زنده نیاز به آب تمیز و پــاک دارند. برای رویش محصولات 
کشــاورزی و برای نوشــیدن نیاز به آب داریم. ماهی هــا و حیوانات نیز به آب 
محتاجند. اگر آب آلوده باشــد و شما آن را مصرف کنید، ممکن است در همان 
لحظه آســیبی به سلامتی شما وارد نشــود، اما اگر در مدت طولانی از این آب 

آلوده مصرف کنید، سلامتی شما به خطر می افتد.
فرق نمی کند که آب باران باشــد، حوضچه ی آب شیرین باشد یا یک بطری 
آب معدنــی، به هرحال همه ی موجودات زنده به آب احتیاج دارند تا بتوانند به 
زندگی ادامه دهند. بدون آب، بدن انســان و دیگــر موجودات زنده نمی توانند 
به کار و زندگی خود به شــکل درست ادامه دهد. آب بیشتر از نصف وزن بدن 
انســان ها را تشکیل می دهد . بدن انســانها کارها و وظایف زیادی دارد و خیلی 
از آن هــا را بدون کمــک آب نمی تواند انجام دهد. به عنــوان مثال خون که از 
مقدار خیلی زیادی آب تشــکیل شده، یکی از کارهایش انتقال اکسیژن به تمام 
سلول های بدن است. بدون اکسیژن، این سلول های کوچک خواهند مُرد و بدن 
دیگــر نمی تواند به کارش ادامه دهد.همچنین آب در لنف هم وجود دارد، لنف 
مایعی اســت که بخشی از سیستم ایمنی بدن را تشــکیل داده و در مبارزه با 
میکروب ها و بیماری ها کمک می کند.سیستم گوارشی بدن هم برای هضم غذا 
به آب احتیاج دارد. اصلی ترین ماده ی تشکیل دهنده ی عرق بدن هم آب است.

علاوه بر تمام این ها، تک تک ســلول های بدن برای این که بتوانند کارشــان را 
درست انجام دهند محتاج آب هستند.

آلودگی آب و سلامت انسان
اگر آب آلوده باشــد و شــما آن را مصرف کنید، ممکن است در همان لحظه 
آســیبی به سلامتی شما وارد نشــود، اما اگر در مدت طولانی از این آب آلوده 

مصرف کنید، سلامتی شما به خطر می افتد.
فلزات سنگین ناشــی از فراورده های صنعتی، در نزدیکی رودخانه و دریاچه 
جمع می شــوند. این فلزات موجب مسموم شدن ماهی ها و میگوها می شوند 
و انســان ها این حیوانات مسموم را مصرف می کنند. فلزات سنگین می توانند 

کاهش رشد، نقص در تولد و سرطان را بوجود آورند.
زباله های صنعتی می توانند باعث سرکوب سیستم ایمنی بدن، عدم باروری 

و مسمومیت حاد شوند.
آلاینده های میکروبی ناشی از فاضلاب می تواند موجب بیماری های عفونی 

از قبیل حصبه، وبا و مرگ نوزادان شود.
مواد آلی و مغذی باعث افزایش جلبک، کمبود اکســیژن و خفگی ماهی ها و 

دیگر موجودات زنده دریایی می شود.
ذرات ســولفات ناشی از باران اســیدی می تواند باعث مرگ موجودات زنده 

آبزی گردد.
ذرات معلق در آب، باعث کاهش کیفیت آب آشامیدنی برای انسان و کیفیت 
آب برای زندگی دریایی می شود. کاهش مقدار نفوذ نور خورشید به آب، کاهش 

رشد گیاهان و میکروارگانیسم ها را موجب می شود
مصرف آب آلوده باعث بروز اسهال و عفونت معده می شود.

آب های آلوده بســتر مناسبی برای رشد پشه ها و دیگر حیوانات می باشند. 
اگر پشه آلوده شــما را نیش بزند می تواند موجب بیماری هایی نظیر مالاریا و 

تب دانگ شود.

یادداشت

خاکریزهای کشاورزی 

در مسیر رودخانه 

احیاگر تالاب کافتر 

مدیریت شوند

رئیس اداره حفاظت محیط زیســت شهرســتان اقلید با بیان 
اینکه ارزش  تالاب ها چندین برابر تولیدات کشــاورزی اســت، 
تأکید کرد: خاکریزهای کشــاورزی در مســیر رودخانه احیاگر 

باید مدیریت شوند. تالاب کافتر 
بــه گــزارش تریبون امروز، علــی نجاتی در حاشــیه کارگاه 
آموزشــی طرح توانمندسازی روســتاهای حوزه تالاب کافتر با 
اشــاره به اقدامات برای احیای تالاب کافتر ضمن ارائه گزارشی 
از روند جلســات احیا و رفع موانع آبگیری تالاب به یکســری 

نــکات تکمیلی برای اجرای هرچه بهتر طرح مزبور پرداخت. 
رئیس اداره حفاظت محیط زیســت شهرســتان اقلید با بیان 
اینکه خاکریزهای کشــاورزی در مســیر رودخانه احیاگر تالاب 
کافتــر باید مدیریت شــوند، از مســئولان جهادکشــاورزی و 
بهره برداران کشــاورزی خواســت تا در این زمینه مشارکت و 

باشند. داشته  همکاری 
وی، تــالاب کافتر را یکی از تالاب هــای مهم و تأثیرگذار در 
طراوت هوای شهرســتان و حفظ زیســت بوم دانست و گفت: 
ارزش تالاب هــا چندین برابر تولیدات کشــاورزی اســت. یک 
تالاب به راحتــی می تواند به کانون گردوخاک تبدیل شــود، 

همان طور که در چند ســال گذشته نمونه آن در این شهرستان 
مشاهده شد.

نجاتــی افزود: یکی دیگــر از پیامد خشــکی تالاب ها که در 
خشــکی بســیاری از تالاب های کشور مشــاهده شده است، به 
مهاجرت شــهروندان  و روستاییان برمی گردد. خشکی تالاب ها 
انگیزه جوامع محلی برای سکونت در روستاها را از بین می برد.

دبیر انجمن اندیشــه نیکان طبیعت زاگرس شهرستان اقلید و 
مجری طرح معیشــت جایگزین در حوزه تالاب کافتر هم گفت: 
در این کارگاه که با حضور دانش آموزان علاقه مند برگزار شــد 

و رنگ و بوی دیگری داشــت، در ابتدا به معرفی نوع کارگاه و 
اهداف پیش رو اشاره شد.

ســیدضیا شــریفی همچنین با یادآوری کاهش شدید منابع 
آبی در تــالاب کافتر و منابع آبی پیرامــون آن یکی از اهداف 

طرح را کمک به کاهش فشــار بر منابع آبی عنوان کرد.
وی همچنیــن با تأکیــد بر ضرورت حفظ محیط زیســت بر 

بازمصرف مواد دور ریز و اســتفاده مجدد از آن ها تأکید کرد. 
در حاشــیه این کارگاه همچنین در خصوص آب خاکستری و 

آب پنهان بازیافت و تفکیک زباله نیز نکاتی ارائه شــد.

رییس کمیسیون حمل و نقل، ترافیک و عمران شورای اسلامی 
شهر شیراز:  

 هدف گذاری اجرای بیش از 80 پروژه 
شاخص در کلان شهر شیراز   

رییس کمیســیون حمل و نقل، ترافیک و عمران شــورای اسلامی شهر شیراز از 
هدف گذاری برای اجرای بیش از 8۰ تا ۹۰ پروژه شاخص براساس رویکردهای کلی 

توسعه شهر شیراز خبر داد. 
به گزارش تریبون امروز، رضا محمدیان امروز در جلســه کمیسیون حمل و نقل، 
ترافیک و عمران شــورای اسلامی شهر شیراز اظهار کرد: در سیاست گذاری شهری 
باید در خصوص پروژه های زیر ســاختی و توسعه شهر چند نکته را در نظر داشت 
که ابتدا پروژه های اولویت دار و دارای اهمیت بیشــتر، بایست در سیاست گذاری 
اولویت گذاری شــوند و توجه بیشــتری به آنها شــود. وی افزود: در کلان شهری 
همچون شیراز که از جهت فرهنگی، اجتماعی، اقتصادی، مهندسی و تجاری جنبه 
های مختلف دارد و از گذشــته نیز عملا در جنوب کشور به عنوان مهم ترین شهر 
کشــور مطرح بوده، نیاز است که امروز در توســعه زیر ساخت ها با همکاری سایر 
دســتگاه ها، برنامه ریزی اجرایی و سیاســت گذاری اجرایــی که صورت می گیرد 
به صورت منســجم، یکپارچه و کوتاه و بلند مدت اتفاق بیافتد.  رییس کمیســیون 
حمل و نقل، ترافیک و عمران شــورای اسلامی شهر شیراز اضافه کرد: متاسفانه آن 
چه که با آن مواجه ایم در یک دوره تصمیماتی اتخاذ می شــود و هزینه هایی می 
شود و مشاور طرحی را ارائه می دهد اما به دلیل تغییر مدیریت ها، آن برنامه کنار 
گذاشــته می شود و مجددا برنامه ریزی، مطالعه و مشاوره جدید انجام می شود که 
این اقدام خود موجب اتلاف وقــت خواهد بود. محمدیان تاکید کرد: ضرورت دارد 
برنامه های کوتاه و بلند مدت تعریف و تدوین شــود و مدیران ادوار مختلف مکلف 
به اجرای برنامه ها باشند و بر اساس سلیقه شخصی خود برنامه اجرایی دستگاه ها 
را تغییر ندهند. چرا که یک مدیر دارای علم کامل و کافی نیســت و باید به شورای 
برنامه ریز یا سیاســت گذار یا مشــاور و برنامه ریزی که برنامه را تعریف و تدوین 
کرده اســت اطمینان کند.   وی تصریح کرد: در شهرداری شیراز نیز طی دو و سه 
دوره گذشته این اتفاق رقم خورده است و برنامه های پنج ساله تدوین شده است و 
در حال حاضر شــورای اسلامی شهر شیراز در حال برنامه ریزی برای تدوین چشم 
انداز بیســت ساله است تا با مشخص شدن رویکردها و سیاسست های کلی، پروژه 
های مرتبط تعریف شــود . رییس کمیسیون حمل و نقل، ترافیک و عمران شورای 
اســلامی شهر شیراز از هدف گذاری برای اجرای  بیش از 8۰ تا ۹۰ پروژه شاخص 
براساس رویکردهای کلی توســعه شهر شیراز، خبر داد و گفت: این تعداد علاوه بر 
پروژه های ریز و درشت و خدماتی است که می تواند در  دوره چند ساله پیش روی 
شهر شیراز تحول بسیار خوبی را برای کلان شهر شیراز ایجاد کند و در توسعه زیر 

ساخت های شهر شیراز موثر باشد. 
محمدیان خاطر نشان کرد: این پروژه ها در حوزه های مختلف فرهنگی، عمران، 

حمل و نقل، گردشگری، خدمات و محیط زیست شهری تعریف شده است. 
به گفته رییس کمیســیون حمل و نقل، ترافیک و عمران شــورای اسلامی شهر 
شــیراز، کلان شــهر شیراز یک شهر تاریخی و فرهنگی اســت و از گذشته به شهر 
فرهنگ، ادب و هنر مشــهور بوده اســت و به فرمایش مقام معظم رهبری به عنوان 
ســومین حرم اهل بیت)ع( معرفی شد و ارتقا و جایگاه شهر شیراز باید به گونه ای 

باشد که مردم لذت بیشتری برای زندگی ببرند.
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رئیس کمیسیون ســلامت، محیط زیست 
و خدمات شــهری شورای شهر شیراز با بیان 
اتخــاذ سیاســتگذاری های کارکرد  با  اینکه 
گرایانــه خدمات شــهری به دنبــال تحقق 
حقــوق معلولان هســتیم، گفــت: آیین نامه 
افــراد دارای  از  توانمندســازی و حمایــت 
معلولیت شــهر شیراز در راســتای توجه به 
حقوق این قشر از جامعه تصویب شده است.

به گــزارش تریبون امروز، مســعود زارعی 
در نطق پیش از دســتور خود با تبریک روز 
جهانی معلولین،  گفــت:  روز جهانی معلولین 
روز پاسداشــت ارزش ها و به اثبات رساندن 
خواستن توانســتن است. شهر بدون شهروند 
معنــا و مفهومی ندارد چرا که این شــهروند 
اســت که در کالبد ســخت افزار شهری قرار 
گرفتــه و به عنــوان کاربر، آن شــهر را در 
راســتای تامین نیازهای روحی و جســمی 

خویش به کار می گیرد.
عضو شورای اسلامی شهر شیراز افزود: شهر 
باید مطابق با نیازهای شــهروند، خود ساخته 
شــده و قوام یابد از این رو مدیریت ســاخت 
شــهری در کنــار مدیریت خدمات شــهری 
وظیفه خطیری به عهده دارند تا طراحی شهر 
را بر اساس شــهروندان آن سامان دهند که 

اگر چنین نشــود، جدای از هرگونه شــعار و 
آمال مدیران شهری، با شهروندان درجه یک، 

درجه ۲ و حتی درجه ۳ مواجه می شویم.
وی بــا اشــاره بــه درنظر گرفتــن تمامی 
شــهروندان در شــهر تاکید کرد: شوراهای 
اسلامی شهر و شــهرداری ها باید به جد در 
حوزه سیاستگذاری مبلمان و چیدمان شهری 
فعال بــوده و قالبی را تدویــن کند که روند 
جاری خدمات بر مبنــای آن صورت گیرد و 
از ســوی دیگر ارزش گذاری جامعه معلولین 
بدون حس ترحم در جامعه لحاظ شــود. ما 
باید به همه شهروندان هویت شهروندی داده 
و باید همه شــهروندان را در رســیدن شهر 
به هدفش که همانا رفع نیازهای شــهروندی 

است کمک کنیم.
زارعــی با بیــان اینکه معلولیــن به عنوان 
بخش مهمی از شــهروندان ساکن یک شهر 
در این مفهــوم از امتیاز ویــژه ای برخوردار 
نشــده و مورد ترحم قــرار نمی گیرند،  اظهار 
کرد: معلولان بنا به ویژگی هایی که در زیست 
اجتماعی خود دارند به حقوق خود به عنوان 

شهروند دست پیدا می کنند.
رئیس کمیسیون سلامت، محیط زیست و 
خدمات شهری شورای شــهر شیراز تصریح 

کرد: بر آن هســتیم تا با سیاســتگذاری های 
کارکــرد گرایانــه خدمات شــهری، جامعه 
معلولان را نــه از روی لطف یــا امتیاز ویژه 
بلکه از روی تکلیف که بر اساس آن هر مدیر 
شــهری باید با توجه به ویژگی های شهروند 

خود اعطا دارد،  ببینیم.
وی درخصوص برنامه شــورای ششم شهر 
شــیراز برای جامعه معلولان این شهر، تاکید 
کرد: کمیســیون ســلامت، محیط زیست و 
خدمات شهری شــورای اسلامی شهر شیراز 
به عنوان متولی تقنینی و نظارتی، با این نگاه 
ارزشمندانه به حوزه معلولین نگاه کرده و در 
کنار نگاه برون ســازمانی در حوزه چیدمان 
شــهری و خدمات شــهری مبتنی بر زندگی 
معلولین همچون مناســب سازی پیاده روها 
و گذرگاه های شــهری به نوبه خود با انعقاد 

تفاهم نامه های برون سازمانی پرداخته است.
زارعی بــا بیان اینکه با توجــه به آمار ۵۲ 
هــزار نفری معلــولان و توان خواهان شــهر 
شــیراز آیین نامه توانمندســازی و حمایت از 
افراد دارای معلولیت شــهر شــیراز تصویب 
شــد،   گفت: این آیین نامه با تاکید بر وظایف 
شهرداری که شامل ۱۶ تکلیف و ۶ پیشنهاد 
برای شهرداری تصویب شد که مناسب سازی 
و دسترسی پذیری معابر، ایستگاه ها، پایانه ها، 
نــاوگان حمل و نقــل درون شــهری،   هم 
سطح ســازی و نصب خط هدایــت نابینایان 
در پیاده روها، اســتفاده رایــگان افراد دارای 
معلولیت شــدید از ســامانه های حمل و نقل 
درون شــهری با احــراز معلولیت شــدید با 
بهزیســتی،   معافیت افــراد دارای معلولیت 
شــدید از پرداخت هزینه هــای صدور پروانه 
ساختمان برای یک واحد مسکونی و یک بار 

ازجمله موارد این آیین نامه است.
عضو شورای شــهر شیراز از تجهیز و ایجاد 
ســامانه های حمل و نقل ویــژه افراد معلول 
با خودروهای مناسب ســازی شــده با ۵ ون 
فعال خبر داد و گفــت: بهره گیری از مربیان 
و مدرســان دارای معلولیت جهت تدریس در 
فرهنگســراها و ســرای محلات و  اختصاص 
حداقل۳ درصد مجوزهای استخدامی به افراد 
دارای معلولیت از جمله پیشنهادات آیین نامه 

توانمنــد ســازی و حمایت از افــراد دارای 
معلولیت شهر شیراز بوده است.

رئیس کمیسیون ســلامت، محیط زیست 
و خدمات شــهری شورای شهر شیراز با بیان 
اینکه در راســتای اجرایی شــدن آیین نامه 
افــراد دارای  از  توانمندســازی و حمایــت 
معلولیت شهر شیراز مشاورین مناسب سازی 
در هر منطقه شــهرداری مستقر شده است، 
گفــت:  تعامل با بهزیســتی طی جلســات 
کاربردی مکرر انجام شــده و فرهنگ سرای 
یاران ویژه معلولین و توانخواهان برای اولین 

بار در کشور احداث شد.
وی، انتخــاب بوســتان جــوان را به پارک 
ویژه توانخواهان از دیگر اقدامات کمیســیون 
ســلامت، محیط زیســت و خدمات شهری 
شورای شهر شیراز برشمرد و گفت: دبیرخانه 
مناسب سازی در معاونت حمل و نقل و ترافیک 
و لحــاظ ردیف اعتباری ویژه مناسب ســازی 
در بودجه ۱۴۰۲ تشــکیل شده است.زارعی 
تصریح کرد: در حوزه برون سازمانی با توجه 
به ســاختار و ظرفیت های شورای اسلامی و 
شهرداری شیراز، پاره ای از اقدامات ساختاری 
و فرهنگــی در راســتای تثبیــت و اجرای 
سیاست گذاری ها به یاری و کمک در اجرای 
ماموریت هــا و وظایف دســتگاه های مختلف 
مدنظر قرار گرفته و تفاهم نامه های همکاری 
امضا شده است، که نمونه آن تفاهم نامه چهار 
جانبه شورای شهر، شهرداری شیراز، سازمان 
بهزیستی و صدا و ســیما در خصوص ایجاد 
ســاز و کارهای حضور مترجم  ناشنوایان در 
شــبکه فارس با اولویت برنامه های خبری و 
آموزشــی با همکاری ســازمان صدا و سیما 
مرکز فارس و اداره کل بهزیستی در راستای 
افزایش آگاهی و ایجاد عدالت در بهره مندی 

ناشنوایان از اطلاعات است.
عضو شورای شهر شــیراز در پایان سخنان 
خود با بیان اینکه کمک به اجرای برنامه های 
مختلف پاسداشــت حقوق و توانمندســازی 
معلولین در ادارات مختلف در مناســبت های 
ملــی و تقویمــی از دیگر اقدامات شــورای 
اسلامی و شهرداری است، بر اهمیت توجه به 

حقوق معلولان در جامعه تاکید کرد.

اســتاندار فــارس روز جهانــی معلولیــن 
را فرصتــی بــرای فرهنگ ســازی، تکریم و 
تجلیل از کســانی دانســت کــه باتوجه به 
با همتی بلند، شور  محدودیت های بســیار، 

زندگی را در جامعه جاری می کنند.
به گــزارش تریبون امــروز، محمد هادی 
ایمانیــه در حاشــیه اختتامیــه نمایشــگاه 
توانمنــدی ها و صنایع دســتی افراد دارای 
معلولیت بهزیســتی که در استانداری فارس 
بر پا شــده بود، افزود: افراد دارای معلولیت 
انســان هایی هســتند که با بــاور قوی و با 
عزمی مثال زدنی و وصف ناپذیر، دوشادوش 
جامعه درمســیر توسعه و آبادانی کشور گام 
بــر می دارند و از هیچ کوششــی دریغ نمی 

کنند.
وی ضمن پاسداشت این روز خواستار توجه 
ویژه دســتگاه های اجرایی بــرای عملیاتی 
شــدن قانون  جامع حمایت از حقوق افراد 
دارای معلولیت شد و تاکید کرد: باید با رفع 
موانع پیش روی اشــتغال معلــولان زمینه 
تســهیل بکارگیری آنان در نهادهای دولتی 

و غیردولتی فراهم شود. 
اســتاندار فارس همچنین بر لــزوم ایجاد 
مبلمــان شــهری مطلوب و مناسب ســازی 
محیط برای این افراد دارای معلولیت تاکید 
کرد و بیان داشــت: باید رفع مشکلات افراد 

دارای معلولیت در نهایت اکرام در دســتور 
کار مدیران اجرایی قرار داشته باشد.

به گزارش تریون امــروز، در این آیین که 
مدیر کل بهزیســتی فارس در معیت سعید 

فانی مشــاور اســتاندار در امور معلولین به 
همــراه تعــدادی از مددجویــان حاضر در 
نمایشــگاه  دســاوردهای معلــولان حضور 
داشتند،  مرتضی رفیعی از توانیابان هنرمند 

اســتان فارس  یکی از تولیــدات فاخر خود 
در رشته معرق را به اســتاندار فارس اهداء 
و از ســوی محمدهادی ایمانیه مورد تجلیل 

قرار گرفت.

استاندار فارس تاکید کرد؛

توجه ویژه دستگاه ها برای عملیاتی شدن قانون جامع حمایت از حقوق معلولان

رئیس کمیسیون سلامت، محیط زیست و خدمات شهری شورای شهر :

تصویب آیین نامه توانمندسازی و حمایت از افراد دارای معلولیت شیراز

با رأی اعضای شورای اسلامی شهر :

اثرسنجی ترافیکی پروانه ساختمانی 
کاربری های ترافیک زا در شیراز

با رأی اعضای شــورای اسلامی شهر شیراز در صحن علنی،  شهرداری 
شیراز مکلف شد تا پروانه ســاختمانی کاربری های ترافیک زا را قبل از 

صدور مورد اثرسنجی ترافیکی قرار دهد.
به گزارش تریبون امروز، یکصد و سی و هشتمین جلسه علنی شورای 

اسلامی شهر شیراز با حضور ۱۳ عضو شورا برگزار شد.
 در نخســتین دستور جلســه الزام انجام مطالعات اثرسنجی ترافیکی 
قبل از صدور پروانه ساختمانی کاربری های ترافیک زا مورد بررسی قرار 
گرفــت و در نهایت با رای مثبت نمایندگان شــهروندان شــیراز،  مقرر 
شــد شهرداری شیراز برای بررسی پیامدهای ترافیکی اجرای طرح های 
شــهری و ســاخت وســازها، هر گونه صدور مجوز یــا پروانه عملیات 
ســاختمانی برای انواع ســاختمان ها و کاربری های مهم و موثر حمل 
ونقــل و ترافیک اعم از خصوصی، عمومی یــا دولتی، هرگونه الحاق به 
محدوده های شــهری، تغییر کاربری اراضی، طرح های ویژه و همچنین 
هرگونــه طرح های توســعه موضعی و موضوعی کــه منجر به طرح در 
کمیســیون ماده پنج و یــا کارگروه امور زیربنایی می شــوند را منوط 
به ارائه مطالعات اثرســنجی ترافیکی ناشی از احداث ساختمان و اخذ 

تاییدیه از کمیته فنی پیش بینی شــده طبق دستورالعمل اقدام کند.
میزان تاثیرگذاری این مصوبه شورای شهر بعد از گذشت مدت زمان 
حداکثر یک ســال پس از تصویب نهایی و ابلاغ مورد ارزیابی مجدد در 

کمیسیون شهرسازی و معماری شورا قرار خواهد گرفت.
به گزارش تریبون امروز، همچنین در این جلســه، لایحه یک فوریتی 
شــهرداری شــیراز، در خصوص پرداخت عوارض خروج از کشور پروژه 
تئاتر اســب قاتلین مورد بررسی قرار گرفت که در نهایت به شهرداری 
شــیراز اجازه داده شد نسبت به مســاعدت تا مبلغ ۱.۵۰۰.۰۰۰.۰۰۰ 
ریال از بودجه سال ۱۴۰۲کمک هزینه اعزام گروه تئاتر »اسب قاتلین« 
برای شرکت در جشنواره بین المللی تئاتر کارتاژ در کشور تونس برگزار 

می شود، اقدام کند.
یکی دیگر از دســتورکارهای ایراد فرمانداری شهرســتان شــیراز در 
خصــوص بهای خدمات شــهری اتباع مهاجریــن خارجی بود که پس 
از رای مثبت نمایندگان مردم به شــهرداری شــیراز اجازه داده شد از 
ابتدای سال ۱۴۰۲ بهاء خدمات شهری مهاجرین و اتباع خارجی مجاز 
بهای ســالیانه خدمات مهاجرین و اتباع خارجی بر اساس تعداد خانوار 
تعیین شــد که برای یک نفره خانوار ۱۱.۶۷۰.۰۰۰ و دو الی ســه نفره 
خانوار ۱۷.۵۱۰.۰۰۰ و چهار الی پنج نفره ۲۳.۳۴۰.۰۰۰ ریال مشخص 

شد.
همچنین در خصوص خانوارهای شــش نفر به بالا، علاوه بر حداکثر 
مبلغ مندرج در جدول شــماره یک، به ازای هر نفر اضافه، مبلغ ردیف 
یک جدول ذکر شــده )معادل ۱۱.۶۷۰.۰۰۰ ریال( نیز محاسبه و اخذ 

می شود.
اعضــای درجــه اول خانواده معظم شــهدا با گواهی بنیاد شــهید و 
همچنیــن جانبازان ۲۵ درصد و بالاتر،  فرزنــدان زنان ایرانی مزدوج با 
اتباع خارجی که به علت فوت همســر یا متارکه و یا مفقودی همســر 
خارجی برابر رأی مراجع قضایی حضانت آن برعهده بانوی ایرانی است،  
طلاب بــا ارائه گواهی معتبــر از مدیریت حوزه هــای علمیه قم)مرکز 
جهانی علوم اســلامی جامعه المصطفی( یــا مرکز مدیریت حوزه علمیه 
اســتان فارس و تاییدیه اداره  کل اتباع و مهاجرین خارجی استانداری 
فــارس از جمله مــوارد معافیت  از پرداخت بهای خدمات شــهروندی 

هستند.
وجوه دریافتی به حساب شــهرداری شیراز واریز و ۵۰ درصد آن در 
اختیار دفتر امور اتباع و مهاجرین خارجی اســتانداری فارس به منظور 
طــرد اتباع غیر مجاز قرار خواهد گرفت و نحوه هزینه کرد وصولی بهای 
خدمات شــهروندی از اتباع و مهاجرین خارجی توسط دفتر امور اتباع 

و مهاجرین خارجی استانداری فارس خواهد بود.
آیین نامه شــیوه برون ســپاری عملیات پیشــگیری و رفع سد معابر 
شــهری و کنترل تخلفات مورد بررسی قرار گرفت که در نهایت با رای 
مثبت شــوراییان به شهرداری شیراز اجازه داده شد با رعایت قوانین و 
مقررات بالادستی، نســبت به برون سپاری عملیات پیشگیری، رفع سد 
معابر شهری و کنترل تخلفات ساختمانی بر اساس آیین نامه تهیه شده 
اقدام کند و شهرداری شــیراز باید حداکثر ظرف مدت یک ماه پس از 
ابلاغ این مصوبه، شــیوه نامه  های اجرایی مرتبط با شرح خدمات عنوان 
شــده در آئین نامه مذکور را به تفکیک هر حوزه تهیه و جهت بررسی 

به شورای اسلامی شهر ارسال کند.
همچنین شــهرداری شــیراز باید نظارت هوشــمند بر نحوه عملکرد 
بخش خصوصی را در قراردادهای برون ســپاری پیش بینی کند و اعتبار 
مورد نیاز جهت برون ســپاری عملیات پیشگیری، رفع سد معابر شهری 
و کنترل تخلفات ســاختمانی را در بودجه سنوات آتی پیش بینی و به 

شورا ارائه دهد.
پیش بینی ابزارهای تشــویقی و نیز تعیین جریمه قطعی و مشــخص 
جهت پیشگیری کامل و فارغ از هرگونه معذوریت از سد معابر محدوده 
واگذار شده توسط شهرداری شیراز باید در قرارداد مربوطه لحاظ شود.
در دستور کار دیگر اعضای شورای شهر شیراز تأمین، پخش و مرمت 
آسفالت حیاط برخی از مدارس سطح شهر نیز مورد بررسی قرار گرفت 
که پس از ســخنرانی اعضای مخالف و موافق، به شهرداری شیراز اجازه 
داده شــد بر اساس ضوبط و مقررات قانونی، نسبت به تأمین ، پخش و 
مرمت آسفالت یکصد مدرسه نواحی ۴ گانه اداره کل آموزش و پرورش 
شیراز ) در محدوده خدماتی شهر شیراز(  طبق لیست اعلامی اداره کل 
آموزش و پــرورش فارس با اولویت مدارس کم برخــوردار، حداکثر تا 
ســقف مبلغ ۳۰.۰۰۰.۰۰۰.۰۰۰ریال از محل ردیــف اعتباری بودجه 
ســال ۱۴۰۲ تحت عنوان » پروژه ترمیــم، درزگیری، تراش و روکش 

آسفالت سطح شهر« اقدام کند.
همچنین لایحه بهســازی آســفالت محوطه بیمارســتان های دولتی 
سطح شهر نیز شــوراییان با رای موافق خود به شهرداری شیراز اجازه 
داده دادند در قالب برنامه جهش آسفالت نسبت به تهیه، حمل و پخش 
و بهسازی آسفالت محوطه بیمارستان های دولتی سطح شهر شیراز تا 

سقف ۵۰۰ تن اقدام کند. 

عضو شورای اسلامی شهر شیراز 

عنوان کرد:

میزهای تخصصی جهت 

حمایت از گردشگری 

در نمایشگاه پارس 

برپاشوند

عضو شــورای اسلامی شهر شــیراز با اشــاره به برگزاری نمایشگاه 
بین المللی گردشــگری پارس گفت: هدایت دیدگاه مثبت مســئولان 
شــهری نسبت به مســئله گردشــگری و اقناع آن ها برای حمایت از 
گردشگری موضوع مهمی است که باید در نمایشگاه مذکور و میزهای 

تخصصی این نمایشگاه مدنظر قرار گیرد.
به گزارش تریبون امروز، رضا محمدیان بیان کرد: هر کدام از شهرها 
ممکن اســت در یک یا چند مشــخص بعد دارای پتانسیل باشند اما 
کلانشــهر شیراز در چندین زمینه سرآمد است. وجود بناهای تاریخی 
متعدد، مراکز مذهبی، تجاری، علمی، مهندســی، پزشکی، فرهنگی، 
تنوع اقلیمی و... از پتانســیل هایی است که ابعاد گردشگری در شیراز 
را افزایش داده اســت.وی ادامه داد: متأســفانه به نسبت سایر شهرها 
روی این ابعاد تبلیغ نشــده و به همین جهت گاهی دیده ایم که روابط 

گردشگری برخی از شهرها از شیراز جلوتر است.

این عضو شورای اسلامی شهر شیراز تأکید کرد: باید نقص تبلیغات 
و معرفی ابعاد مختلف گردشــگری شهر شــیراز بیش از گذشته مورد 
توجــه فعالان این عرصه قرار گیرد.محمدیــان همچنین تصریح کرد: 
فعالان گردشــگری باید بپذیرند که اگر با هم همکاری و نسبت به هم 
رقابت سالمی داشته باشند، به رشــد اقتصاد همدیگر کمک خواهند 
کرد.وی با بیان اینکه شیراز از قدیم در دنیا شهر شناخته  شده ای بوده 
است، اظهار کرد: برپایی نمایشگاه گردشگری با پتانسیل های مشترک 
فعالان این حوزه در شــهرهای مطرح کشور و شــهرهای کشورهای 

همسایه ایران به منظور معرفی بیشتر شیراز موثر و کارگشاست.
عضو شــورای اسلامی شــهر شــیراز تاکید کرد: هدایت دید مثبت 
مسئولان شهری نسبت به مسئله گردشگری و اقناع آنها برای حمایت 
از گردشــگری موضوع مهمی اســت که باید در نمایشگاه گردشگری 

پارس و میزهای تخصصی این نمایشگاه مدنظر قرار گیرد.
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معاون هماهنگی امور عمرانی اســتانداری اصفهان با اشاره 
به اجــرای مصوبات زمین مانده قانون هــوای پاک در دولت 
سیزدهم، از پلمب ۴8 واحد آجرپزی، انتقال ۵۳ واحد ریخته 
گری و تدوین برنامه تغییر ساختار و جابه جایی نیروگاه شهید 

منتظری خبر داد.
به گزارش تریبون امروز، مهران زینلیان، در یک گفت وگوی 
رســانه ای اظهار داشت : باتوجه به شرایط و اقلیم خاصی که 
در شــهر اصفهان وجود دارد در این ایام از سال شاهد انباشت 
آلاینده ها هستیم، از این رو می طلبد اقدامات مبنایی و اساسی 
در خصوص آلودگی هوای اســتان با همکاری دســتگاه های 

مرتبط انجام شود.
معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری اصفهان بیان کرد: 
البته مصوبات بالادســتی خوبی وجود داشته اما در سال های 

قبل به هر دلیلی اجرایی نشــده، از این رو در دولت سیزدهم 
تلاش شد این مصوبات به مرحله اجرایی دربیایند.

زینلیان ادانه داد: نبود عزم مدیریتی در گذشــته باعث شده 
مباحث اقتصادی بر مســائل زیســت محیطی پیشی بگیرد و 
نتیجــه این امر در روزهایی که مردم با آلودگی هوا دســت و 
پنجه نرم می کنند مشخص می شود. بعنوان مثال مصوباتی از 
سال های گذشته در راستای انتقال کارگاه های ریخته گری از 
شهر اصفهان بوده اما از سال ۱۳۹۵ تا ۱۴۰۰ تنها هشت مورد 
منتقل شــده و این در حالی است که در سال جاری ۵۳ واحد 
از کارگاه هایی ریخته گری در فضایی ۵۰ هکتاری به شــهرک 

بزرگ صنعتی اصفهان منتقل شدند.
زینلیان افزود: با توجه به تکمیل ظرفیت زمین مذکور، مقرر 
شــد ۱۰۰ هکتار دیگر در این شهرک صنعتی در نظر گرفته 

شــود و تا پایان ســال آینده تمامی واحدهای ریخته گری و 
موزاییک سازی از اصفهان خارج شوند.

وی متذکر شد: انتقال کوره های آجرپزی نیز از سال ۱۳۹8 
مصوبه شورای برنامه ریزی اســتان را داشته اما اتفاق خاصی 
نیفتاده بود که فقط در ســال جــاری ۴8 واحد از کوره های 
آجرپزی پلمب شــدند، ۲۰۰ واحد دیگر با همکاری ســازمان 
محیط زیســت و شرکت گاز دســتور پلمب گرفته شد و ۶۰ 
واحد دیگر نیز موظف هســتند بالاترین میزان اســتاندارد را 

دریافت کنند و در غیر اینصورت پلمب خواهند شد.
معاون هماهنگــی امور عمرانی اســتانداری اصفهان ضمن 
اشــاره به شــهرک طلای اصفهان گفت: مصوبــه احداث این 
شــهرک مربوط به ۱۵ سال پیش اســت که تاکنون اجرایی 
نشده، اما در سال جاری با پیگیری های انجام شده ۱۵ آذرماه 
موعد تحویل زمین این شــهرک تخصصی اســت و براساس 
برنامــه ربزی ها تا ۹۰ درصد واحدهای آلاینده طلاســازی از 

شهر اصفهان به شهرک منتقل خواهند شد.
زینلیــان همچنین در خصوص صنایــع آلاینده بزرگ، 
گفت: برای مثال در خصوص نیروگاه  شــهید منتظری با 
دستور استاندار اصفهان مقرر شد این نیروگاه ضمن تبدیل 
شدن به سیکل ترکیبی تا پنج سال آینده به شرق اصفهان 

منتقل شود.
به گزارش تریبون امروز، اصفهان در ۲ هفته گذشــته تا به 
این  لحظه، هشــت روزِ آلوده برای عموم و پنج روزِ آلوده برای 
گروه های حساس داشــته و تنها چهار روز را در شرایط قابل 

قبول سپری کرده است.
اصفهان کمترین تعداد روزهای هوای پاک را در مقایســه با 
سایر کلانشهرهای ایران دارد، در حالی که صنایع آلوده کننده 
در شعاع ۵۰ کیلومتری آن پراکنده و روزانه بیش از 8۰۰ هزار 

دستگاه خودرو در آن تردد می کند.
به گفته کارشناســان شــرایط جغرافیایی و اقلیمی و کم 
بــودن وزش بــاد، آلودگی هــوای این خطــه را به مراتب 

پیچیده تر کرده است.

تلاش برای بهبود کیفیت هوای اصفهان؛ 

از انتقال نیروگاه تا پلمب کوره های آجر مدیرعامل شرکت آبفای اصفهان :

خدمات آب و فاضلاب اصفهان بصورت 
الکترونیکی انجام می شود

مدیرعامل شرکت آبفای اصفهان گفت: خدمات بیست و سه گانه آب و فاضلاب در 
استان بدون نیاز به مراجعه حضوری و بصورت الکترونیکی انجام می شود.

به گزارش تریبون امروز، حســین اکبریان اظهار داشــت: با توجه به تاکید دولت 
سیزدهم مبنی بر گســترش ارائه خدمات الکترونیک در بخش های مختلف، ما نیز 

ارتقا و به روزرسانی برنامه های مختلف الکترونیکی را در دستور کار قرار دادیم.
وی با اشاره به طراحی و ساخت برنامه کاربردی)اپلیکیشن( همراه آبفا خاطرنشان 
کرد: با بهره مندی از این اپلیکیشــن گام بزرگــی در ارائه خدمات الکترونیک، غیر 

حضوری و هوشمندانه به متقاضیان شرکت آبفای استان برداشته شد.
مدیرعامل شرکت آبفای اصفهان افزود: در این اپلیکیشن قابل نصب بر روی گوشی 
تلفن همراه ســعی شده است با طراحی ســاده، کاربران بتوانند به محض ورود به 
نرم افزار براحتی شناسه قبض و شماره همراه خود را ثبت و سپس در مراجعات بعدی 

خدمات آبفا را آسانتر و سریعتر دریافت کنند.
اکبریان ادامه داد: تاکنون حدود ۷۰ هزار نســخه  از این برنامه نصب شده است و 
انتظار می رود با توجه به قابلیت های جدید و نوین آن، مشترکان در راستای دریافت 

خدمات سریعتر، اقدام به نصب اپلیکیشن همراه آبفای استان اصفهان کنند.
وی با تاکید بر ضرورت مصرف بهینه آب به »پویش شــهروند مروج« اشاره کرد 
و اضافه کرد: در این برنامه بســتر برای هم اســتانی ها مهیا شده است تا در صورت 
مشاهده مصرف بی رویه آب از جمله شستشوی معابر، نشت کولر، آبیاری فضای سبز 
با آب شــهری، پُرسازی استخر، شست وشوی خودرو، شست وشوی فرش و از همه 
مهمتر نصب انشــعاب غیرمجاز و پمُپ مســتقیم بر روی شبکه، مراتب را به اطلاع 

این شرکت برسانند.
مدیرعامل آبفای اســتان با بیان اینکه هم اکنون نمایش فیلم، کلیپ، انیمیشن، 
موشن و دیگر محتواهای رسانه ای مرتبط با این مجموعه در برنامه »آپارات« قابل 
مشاهده است، تصریح کرد: شهروندان همچنین می توانند از طریق اپلیکیشن»همراه 
آبفا« لینک نمایش تولیدات چند رســانه ای آبفا را در برنامه آپارت دریافت و از این 

طریق برنامه های آموزشی در زمینه مدیریت مصرف را مشاهده کنند.
به گزارش تریبون امروز، بر مبنای آمار موجود، جمعیت زیر پوشش آب شهری و 
روستایی استان اصفهان بیش از چهار میلیون و 8۰۰ هزار نفر است و کمبود منابع 

آبی از معضلات این خطه به شمار می رود.

مدیرکل غله و خدمات بازرگانی استان اصفهان :

یک هزار  و ۷00 هکتار " کشت قراردادی" 
گندم در اصفهان ثبت شد

مدیــرکل غله و خدمــات بازرگانی اســتان اصفهان گفت: طرح 
"کشت قراردادی" گندم به منظور افزایش سود کشاورزان، حذف 
واســطه ها، افزایش کیفیت و کمیت محصولات و کاهش ریســک 
بازار ، امســال در اســتان آغاز و تاکنون یک هــزار و ۷۰۰ هکتار 

قرارداد ثبت شده است.
بــه گزارش تریبون امروز، محســن ضیائی اظهار داشــت: طرح 
کشــت قرار دادی شامل گندم، دانه های روغنی گلرنگ و کلزا می 
شــود که از اواسط شهریور ماه شــروع شده و شامل کشت آبی و 

دیمی است.
وی ادامه داد: این طرح با همکاری ســازمان جهاد کشــاورزی، 
ســازمان تعــاون روســتائی، اداره کل غله، صنــدوق بیمه، بانک 
کشــاورزی، شــرکت خدمات حمایتی و اتحادیه های مربوط اجرا 

می شود.
مدیر کل غله و خدمات بازرگانی اســتان اصفهان اظهار داشت: 
کشــاورزانی که در این طرح مشــارکت کنند از مزایای مختلفی 
همچــون پرداخــت ۲۰ درصد جبران هزینه حــق بیمه محصول 
مربــوط پس از تحویل و همچنین پرداخــت کرایه حمل به ازای 

۱۵۰ هزار تومان بابت هر تن برخوردار شوند.
وی با اشــاره به اینکه این طرح از سال ۱۴۰۰ برای نخستین بار 
به طور آزمایشی در برخی استان های کشور از جمله اصفهان اجرا 
شد، افزود: در اجرای این طرح محصولات گندم و دانه های روغنی 

از جمله کلزا کشت می شود.
ضیائی گفت: در راســتای تامین امنیــت غذایی مردم و حمایت 
از کشاورزان اســتان، اجرای طرح کشت قراردادی برای محصول 

راهبردی گندم در اصفهان آغاز شد.
وی با اشــاره به اینکه این نوع کشــت، ابزاری نوین برای تنظیم 
بازار و جلوگیری از کمبود یا مازاد محصولات کشــاورزی اســت، 
اظهار کرد: کشــاورزی قــراردادی خطرپذیــری تولید را کاهش 
می دهد.به گزارش تریبون امروز، کشــت قــراردادی، نوعی برنامه 
تولید در کشاورزی اســت که بر اساس آن بین کشاورز به عنوان 
تولید کننده و دولت به عنوان خریدار قراردادی شــامل شــرایط 
تولید و بازاریابی خرید محصول منعقد می شــود و در جریان آن، 
کشــاورزان متقاضی که توان تامین نهاده های مورد نیاز را ندارند، 
بر اســاس برنامه اعلام شده به کشــت نوع خاصی از محصول که 

بیشتر شامل غلات و دانه های روغنی است، می پردازند.
بر مبنای این قرارداد، کشــاورزان در پایان فصل کشت، محصول 
برداشــت شــده خود را به قیمت تضمینی اعلام شــده به جهاد 
کشاورزی تحویل می دهند و بعد از کسر هزینه های تامین شده از 

سوی دولت، مطالبات خود را دریافت می کنند.

اســتاندار بوشهر گفت: در راســتای ارتقای شاخص 
هــای توســعه ای و مطالبات مــردم ۲۵۰ طرح مهم 

زیربنایی در این استان اجرایی شده است.
به گــزارش تریبون امروز، احمــد محمدی زاده در 
نشست مســئولان دانشگاه علوم پزشکی بوشهر اظهار 
کرد: استان بوشــهر به کارگاه سازندگی تبدیل شده 
و روز به روز شــاهد موفقیت بیشتر در حوزه عمرانی 

هستیم.
وی افزود: هــم اینک طرح های مهمــی در زمینه 
بهداشــت و درمان، راه ، مسکن، آب ، سد و اقتصادی 
بعنوان زیرساخت های توسعه پایدار در استان بوشهر 

در دست اجراست.
اســتاندار بوشــهر یادآور شــد: این اســتان دارای 
ظرفیــت و پتانســیل بالایی در حوزه هــای مختلف 
اقتصادی اســت و بهره برداری از این ظرفیت ها بجد 

در دستور کار است.
وی تصریح کــرد: تولید گوجه فرنگی خارج از فصل 
در اســتان بوشهر از مزیت های حوزه کشاورزی است 
و بــرای صادرات محصولات کشــاورزی برنامه ریزی 

انجام شده است. مناسبی 
استاندار بوشــهر با اشاره به ظرفیت های اقتصادی و 
صنعتی استان و نقش آن در تولید ناخالص ملی بیان 
کرد: اســتان بوشهر در تامین گاز مصرفی کشور نقش 
مهمی دارد و در این راستا طرح های مهم پتروشیمی 

در استان در مدار تولید قرار دارد.
اقتصادی  اجــرای طرح های  در  محمدی زاده گفت: 
و صنعتی تحول مهمی در اســتان ایجاد شــده است 
که بخشــی از آنهــا در دهه فجر امســال وارد مدار 

می شود. بهره برداری 
اســتاندار بوشــهر اضافه کــرد: اردوهــای راهیان 
پیشــرفت در راســتای تبیین خدمات دولت و نظام 
اســلامی برگزار می شود و در ســطح استان نیز این 

اردوها تدارک دیده شده است.
محمدی زاده تصریح کرد: دانشــجویان پزشــکی از 
طرح های درمانی در دســت اجرای اســتان و سایر 
طرح هــا در قالب اردوهای راهیان پیشــرفت بازدید 

کنند.
وی پیشنهاد داد: همایشی با حضور روسا و معاونین 

دانشگاه ها و مدیران دانشکده ها و دانشجویان استان 
برگزار شــود و شــرکت ها و مدیران و کارشناســان 
مجموعه های پتروشــیمی و آبزی پروری و کشاورزی 

و صنعتی نیز به بیان دســتاوردهای خود بپردازند.

استاندار بوشهر مطرح کرد:

طرح مهم زیربنایی در استان بوشهر اجرایی شده است

سازمان دامپزشکی کشور:

برگشت میگو پرورشی 

بوشهر از چین 

صحت ندارد

ســازمان دامپزشکی کشــور در اطلاعیه ای با رد 
برگشــت میگو پرورشی بوشــهر از چین، اعلام کرد: 
تاکنون هیچ گونه میگوی تولید اســتان بوشــهر از 
چین مرجوع نشــده و همچنین میگوی این استان 

به ژاپن صادر نشده است که برگشت داده شود.
به گزارش تریبون امروز، ســازمان دامپزشــکی 
کشور در اطلاعیه ای نسبت به درج اخبار در زمینه 
توضیح داد:  ایــران،  صادراتی  میگوهای  برگشــت 
میگوی استان بوشــهر در سال گذشته به بیش از 
۲۳ کشور جهان شــامل چین، روسیه، کشورهای 
عضو اتحادیه اروپا، کشورهای حاشیه خلیج فارس 
و غیره صادر شده و از ابتدای سال ۱۴۰۲ نیز این 

روند ادامه داشته است.
ســال گذشــته ۲۴ هزار تن میگو صادر شد که از 
این میــزان ۵.8 هزار تن به چین و 8.۶ هزار تن به 
روسیه صادر شده است. امسال نیز صادرات میگو تا 
پایان آبان ماه نزدیک به ۱۱.۶ هزار تن بوده اســت 
که ســهم چین ۱.۶ هزار تن و روسیه ۴.۷ هزار تن 
بوده اســت و تاکنون محمولــه ای به دلیل آلودگی 
فاضلابی و آلودگی بهداشتی به بوشهر برگشت داده 

نشده است.
لازم به ذکر اســت تاکنون هیچ گونه میگوی تولید 
اســتان بوشــهر از چین مرجوع نشــده و همچنین 

میگوی این اســتان به ژاپن صادر نشــده است که 
برگشت داده شود.

این اطلاعیــه می افزاید: همچنیــن برای صادرات 
محصولات شــیلاتی به چیــن، کارگاه های فرآوری 
آبزیان باید کد تاییدیه بهداشتی مطابق استانداردهای 
بهداشتی این کشور را اخذ کنند و در صورت قصور 
در اجرای ضوابط بهداشتی چین، تاییدیه بهداشتی 
این کارگاه ها توســط چین لغو یا معلق می  شــود و 
تا زمانی که چین از شــرایط بهداشــتی محصولات 
تولیدی آنها اطمینــان حاصل نکند، اجازه صادرات 

مجدد را به این کارگاه ها نخواهد داد.
چنین محصولاتی با شــرایط غیربهداشتی که در 
این خبر اعلام شده است تاکنون به بوشهر برگشت 
داده نشــده و از طــرف چین به ایران اعلام نشــده 
اســت. در ضمن این کارگاه ها به طور منظم توســط 
ناظران و ممیزان بهداشــتی دامپزشــکی کشــور و 
استان بوشهر مورد بررسی بهداشتی قرار می گیرند.

برپایــه اطلاعیه ســازمان دامپزشــکی، پیش از 
تاییــد بهداشــتی میگوهای صادراتی توســط اداره 
کل دامپزشــکی اســتان بوشــهر، این میگوها در 
آزمایشــگاه های مورد تایید ســازمان دامپزشــکی 
مــورد آزمایش قرار می گیرنــد و پس از تایید نتایج 
آزمایشــگاهی مطابــق اســتانداردهای بین المللی، 
گواهی بهداشــتی بین المللی برای محموله ها صادر 

خواهد شد.
همچنیــن با توجه بــه دارا بودن دامپزشــک در 
همه کارگاه های فرآوری آبزیان در اســتان بوشهر، 
روند بهداشــتی تولید از ابتدای ورود میگو از مزارع 
پــرورش بــه کارگاه فرآوری تا زمان بســته بندی، 
انجماد و حتی بارگیری تحت نظارت بهداشــتی این 
دامپزشــکان انجام می گیــرد و درصورتی که تایید 
ســلامت این محصولات برای داخل کشور یا خارج 
کشور تایید نشــود، اجازه توزیع در داخل کشور یا 

صادرات نخواهند داشت.
لازم به ذکر اســت هر ساله برنامه پایش و بررسی 
وضعیت بهداشــتی میگو با عنوان NRP توســط 
اداره های کل دامپزشــکی استان ها انجام می گیرد و 
نمونه میگوهای اخذ شــده از مــزارع پرورش میگو 
برای برررسی باقیمانده ها و غیره به آزمایشگاه های 
بین المللــی در اروپــا ارســال می شــوند. نتایــج 
آزمایش های میگوهای ارســالی به آزمایشــگاه های 
اروپا حاکی از سلامت میگوی ایران و میگوی استان 
بوشهر است که در ســال جدید ایران مجدد اجازه 

صادرات میگو به اروپا را از اتحادیه اروپا اخذ کرد.
در خاتمه این اطلاعیه آمده است: از مراجع نظارتی 
و مدعی العموم خواستاریم با بر هم زنندگان امنیت 
روانی و امنیت بهداشــتی جامعــه برخورد قاطعی 

داشته باشند.
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نماینده مردم شهرســتان مسجدســلیمان، 
لالــی، هفتــکل و اندیکا در مجلس شــورای 
اســلامی با اشــاره به اینکه بانــد دوم جاده 
اهواز - مسجدســلیمان به طول ۹۰ کیلو متر 
در کنار این جاده قدیم احداث شــده، گفت: 
حدود هزار میلیارد تومان در ســفر اول دولت 
سیزدهم برای آن مصوب گردیده که بلافاصله 

کار اجرایی آن در ۶ نقطه شروع شد.
به گــزارش تریبون امروز، علیرضا ورناصری 
قندعلــی در مــورد آخریــن اقدامات صورت 
گرفتــه در حوزه انتخابیه،گفــت: جاده اهواز 
- مسجدســلیمان یکی از کریدورهای اصلی 
اســتان خوزســتان و حوزه انتخابیه به سایر 
اســتان های همجــوار اســت؛ این جــاده به 
طــول ۹۰ کیلومتر اســت کــه از ملاثانی تا 
مسجدســلیمان و از مسجدســلیمان تا گدار 
است و در سه ســال گذشته از فلکه دانشگاه 
مسجدسلیمان تا دو راه شوشتر ۲۳نفر و از دو 
راه شوشــتر تا ملاثانی ۳۴ نفر یعنی مجموعا 

در این مسیر حدود ۶۰ نفر جان باختند.
نماینده مردم شهرســتان مسجدســلیمان، 
لالــی، هفتــکل و اندیکا در مجلس شــورای 
اســلامی با  بیان اینکه اجرا و به بهره برداری 
رســیدن ایــن پــروژه یکــی از قدیمی ترین 
مطالبات به حق مردم بوده که سالهاســت به 
دلایل نامعلوم روی زمین مانده اســت، افزود: 
بخش اعظم این مســیر به طول ۲۳ کیلومتر 
در اختیار محیط زیست اســت که متاسفانه 
سال هاست تعیین تکلیف نشده و همین باعث 

راکد ماندن این پروژه شده است.
 نماینــده مردم در مجلــس یازدهم با بیان 
اینکه برای تحقق این مطالبه چندین ســاله 

تصمیم به اجرای جاده میانبر گرفته می شود، 
اظهار داشــت: اجرای این پــروژه  حدود ۲۳ 
کیلومتر کاهش مســافت دارد و  چنانچه این 
پروژه در زمان مناســب خودش اجرا می شد 
اتفاقــی ایده آل برای مــردم و منطقه بود اما 
متاســفانه سال هاســت به دلایلــی غیر قابل 
توجیــه این پروژه راکد مانده اســت. احداث 
باند دوم جاده را برای برون رفت از شــرایط 

فعلی پروژه وارد فاز اجرایی شد.
 - اهــواز  بانــد دوم جاده  احــداث 

مسجدسلیمان به طول ۹۰ کیلو متر 
 ورناصــری با اشــاره به اینکــه باند دوم 
جاده اهواز - مسجدســلیمان به طول ۹۰ 
کیلو متر در کنار ایــن جاده قدیم احداث 
شده، تصریح کرد: حدود یک هزار میلیارد 

تومان در سفر اول دولت سیزدهم برای آن 
مصوب گردیده که بلافاصله کار اجرایی آن 

در ۶ نقطه شروع شد.
نماینده مردم در مجلس شــورای اســلامی 
ادامــه داد: بخش نخســت ملاثانی تا شــهر 
ورامیــن به طــول ۱۰ کیلومتر که هم اکنون 
در حال اجرا اســت و پیشرفت فیزیکی خوبی 
دارد و حدود ۶۰ میلیارد تومان اعتبار گرفته، 
قطعه دوم از شهر رامین تا سه راه نفت سفید 
حدود ۱۰ کیلومتر اســت در حال حاضر کار 
مطالعاتی آن انجام شــده و قطعه سوم از سه 
راهی نفت ســفید تا آب گُنجی ۱۰ کیلومتر 
اســت با قرار دادی حدود ۵۵ میلیارد تومان 
که تا مرحله آسفالت پیشرفته اما چندین پل 
دارد کــه باید هرچه زودتــر برای آن تصمیم 

گیری شود.
 وی تصریح کرد: قطعه چهارم از روســتای 
آب گُنجی تا درب خزینه به طول 8 کیلومتر 
که چیزی حدود ۱۶8 میلیارد تومان تخصیص 
اعتبار داشته است حدود ۱۰ درصد پیشرفت 
فیزیکی دارد که اخیراً کار اجرایی آن شــروع 

شد است.
انرژی در مجلس شورای  عضو کمیســیون 
اســلامی در ادامه تاکید کرد: قطعه پنجم از 
درب خزینه تا ســه راهی گاو سوار به طول ۷ 
کیلو متر است، کار مطالعاتی آن انجام شده و 
چهار کیلومتری دیگر در مرحله مناقصه برای 
اجرای روکش آســفالت قــرار دارد که حدود 
۲۵۰ میلیــارد تومــان اعتبار گرفته اســت؛ 
محور بعدی از سه راهی گاو سوار تا روستای 
آبــگاه به طول 8 کیلومتــر که ۴ کیلومتر آن 
به بهره برداری رســیده و ۴ کیلومتر دیگر در 
مرحله مناقصــه برای روکش آســفالت قرار 
دارد. در مجمــوع این ۶ نقطــه دو نقطه در 
مرحله آســفالت دو نقطه در مرحله اجرا و دو 

نقطه در مرحله مناقصه قرار دارد.
ورناصــری با بیان اینکه  ۶۴ کیلومتر از ۹۰ 
کیلومتر پیگیری و تعیین تکلیف شــده است، 
اظهار کرد: از روســتای آبگاه تا دو راهی لالی 
متاسفانه به دلیل شرایط توپوگرافی منطقه و 
رانشــی بودن زمین نیاز به تغییر مسیر دارد 
که اداره کل راه و شهرسازی باید تغییر مسیر 
را مشــخص کند. حدود ۵ کیلومتر دیگر این 
مسیر بیش از ۵۰ میلیارد تومان اعتبار گرفته 
ســاخت ابنیه در دســت اقدام و عملیات راه 
شــکافی و زیرساخت ســازی در حال انجام 

است.

ورناصری عنوان کرد:

اختصاص هزار میلیارد تومان برای احداث باند دوم
 جاده اهواز- مسجدسلیمان

عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات
 مجلس شورای اسلامی:

 گاز مایع غیریارانه ای به قیمت فوب خلیج 
فارس عرضه نمی شود

عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس شورای اسلامی با بیان 
اینکه گاز مایــع غیریارانه ای به قیمت فوب خلیج فارس عرضه نمی شــود، 
گفت: طبق تصمیم دولت بنا شــد گاز مایع عرضه شــده در خارج ســامانه 

سدف، تنها ۱۰ درصد افزایش قیمت داشته باشد.
بــه گزارش تریبون امروز، جعفر قادری اظهار داشــت: دولت تصمیم خود 
برای عرضه گاز مایع خارج از سامانه درخواست فرآورده های نفتی )سدف( 

به قیمت فوب خلیج فارس را تغییر داد.
عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس اظهار داشت: بر اساس 
تصمیم اخیر دولت، گاز مایع عرضه شــده در خارج از سامانه به متقاضیان 

تنها ۱۰ درصد افزایش قیمت خواهد داشت.
وی افزود: بر این اســاس خریداران گاز مایع در سامانه هر گاز مایع را ۲۹ 
هزار تومان و خریداران گاز مایع در خارج سامانه، گاز مایع را ۳۰ هزار تومان 

دریافت می کنند.
به گزارش تریبون امروز در بند ب، تبصره ۱۴ قانون بودجه ۱۴۰۲ وزارت 
نفت از طریق شرکت های تابعه موظف شد نسبت به توزیع گاز مایع و نفت 
ســفید به مصرف کنندگانی که به شبکه سراســری گاز طبیعی دسترسی 
ندارند و یا در مقاطعی از ســال با تشــخیص وزارت نفت امکان تحویل گاز 
طبیعی به آنها وجود ندارد و مجبور به اســتفاده از سوخت مایع هستند، از 
طریق ســامانه درخواست فرآورده های نفتی )ســدف( یا کارت الکترونیک 

اقدام کند.

عضو هیات رئیسه کمیسیون قضایی مجلس در تشریح 
نشست این کمیسیون:

ابهامات شورای نگهبان به طرح "سوت زنی" 
رفع شد

عضو هیات رئیسه کمیسیون قضایی مجلس از رفع ابهامات شورای نگهبان 
به طرح سوت زنی و تصویب کلیات لایحه اصلاح تبصره )۶( الحاقی به ماده 
واحده قانون ابطال اســناد فروش رقبات  ، آب و اراضی موقوفه در نشســت 

امروز این کمیسیون خبر داد.
به گزارش تریبون امروز، محمدتقی نقدعلی در تشــریح کمیسیون قضایی 
و حقوقی مجلس شورای اسلامی، از بررسی ابهامات شورای نگهبان به طرح 
حمایت از گزارشــگران فساد خبر داد و گفت: شــورای نگهبان سه ابهام به 
طرح سوت زنی گرفت که در نشست امروز رفع شدند و برای تعیین تکلیف 

و ابلاغ به صحن علنی ارجاع شد.
وی با اشــاره به بررســی کلیات لایحه اصلاح تبصره )۶( الحاقی به ماده 
واحده قانون ابطال اســناد فروش رقبــات  ، آب و اراضی موقوفه، افزود: این 
تبصره موجب ســوء استفاده هایی در عرصه های جنگلی و مرتعی شده بود 
و بســیاری از زمین خواران با اســتناد به این تبصره عرصه های جنگلی را 
بــه عنوان وقف تصاحب می کردند و حتی حکمی مبنی بر وقف قله دماوند 
صادر شــد که خوشبختانه ابطال شــد؛ کلیات این لایحه و طرح ارائه شده 
توســط نمایندگان در همین راستا تصویب و مقرر شد کارگروهی تشکیل و 

زوایای مختلف این لایحه مورد بررسی قرار گیرد.

عضو مجمع نمایندگان استان اصفهان در مجلس شورای 
اسلامی مطرح کرد:

احداث بزرگترین زیرگذر غرب استان اصفهان 
و2 شهرک صنعتی در نجف آباد

نماینده مردم نجف آباد و تیران و کرون در مجلس، از احداث بزرگترین 
زیرگذر غرب اســتان اصفهان، ۲ شهرک صنعتی و فروش پساب به عنوان 

یک ظرفیت در نجف آباد خبر داد.
بــه گزارش تریبون امروز، ابوالفضل ابوترابی با اشــاره بــه اقداماتی که 
در جهت رفع مشــکلات حوزه انتخابیه خود انجام داده اســت، گفت: در 
این منطقه یک زیرگذر احداث کردیم که بزرگترین زیرگذر غرب اســتان 
اصفهان اســت که عملیات آن در حال اجرا اســت، همچنین یک توسعه 
بیمارســتان داشــتیم که به تازگی بخش آنژیوگرافی آن را نیز راه اندازی 
کردیم که اولین بخش آنژیو خارج از مرکز اســتان اصفهان است. علاوه بر 

آن بخش شیمی درمانی را در این بیمارستان راه اندازی کردیم.
نماینده مردم نجف آباد و تیران و کرون در مجلس شــورای اســلامی، 
ادامــه داد: مقدمات کار کلنگ زنی ریل بــاس ۳۰ کیلومتر از نجف آباد به 

اصفهان فراهم شد که فاز اول آن ۱۵کیلومتر است.
این نماینده مردم در مجلس یازدهم، یادآور شد: در مورد فاضلاب حوزه 
انتخابیه نســبت به قبل اتفاقات بزرگی افتاده است کما اینکه الان فروش 
پساب را داریم که یک ظرفیت محسوب می شود. همچنین در این منطقه 

ایجاد ۲ شهرک صنعتی را داشتیم.
عضو مجمع نمایندگان اســتان اصفهان در مجلس شورای اسلامی، 
تاکید کرد:هم اکنون لازم اســت در این زمینه فرهنگســازی شود که 
این گونه اقدامات تنها از جمله اختیارات نماینده نبوده و دستگاه های 
اجرایی موظف به انجام آنها هســتند ضمن اینکه انجام اقدامات جزیی 
در ســطح شهر نیز در زمره اختیارات شــهرداری و شورای شهر است 
و نمایندگان تنها باید امور مرتبط با قانونگذاری و نظارت و در ســطح 

کلان را پیگیری کنند.

نقدعلی عنوان کرد:

بی توجهی به رفع 

مشکلات نهاد وکالت، 

طرح سوال از وزرای 

دادگستری و علوم را 

کلید زد

رئیــس هیأت تحقیق و تفحص از عملکــرد کانون های وکلا از 
طرح ســوال از وزرای دادگســتری و علوم دربــاره معضلات نهاد 
وکالت خبر داد و گفت: سوالات برای بررسی تقدیم هیات رئیسه 
مجلس شــده و بر اساس آیین نامه به کمیسیون قضائی و حقوقی 
ارجاع خواهند شــد و وزرا برای ارائه توضیحات در این کمیسیون 

حضور خواهند یافت
به گزارش تریبون امروز، حجت الاسلام والمسلمین محمد تقی 
نقدعلی از طرح ســوال از امین حســین رحیمی وزیر دادگستری 
و محمدعلی زلفی گل وزیر علوم خبر داد و گفت: ســوالات برای 
بررســی تقدیم هیات رئیسه مجلس شــده و بر اساس آیین نامه 
برای بررسی به کمیســیون قضائی و حقوقی ارجاع خواهد شد و 
وزرا برای ارائه توضیحات در این کمیسیون حضور خواهند یافت.

وی افزود: محور اصلی ســوال از وزیر دادگستری این است که 
چرا تاکنون هیچ اقدامی برای توقف فعالیت های اتحادیه سراسری 
کانون های وکلای دادگستری)اســکودا( که یــک نهاد غیرقانونی 
است، انجام نشده و برگزاری نشست توسط این اتحادیه در کیش 

بر اساس با کدام مجوز بوده است؟
نقدعلی ادامه داد: عدم برگزاری آزمون ســال ۱۴۰۲ و برطرف 
شدن مشکل کارآموزان سال ۱۴۰۰، مبنای قانونی طراحی سوالات 

آزمون وکالت توسط اسکودا و فعال نشدن CMS   سوالاتی است 
که وزیر دادگســتری باید به آن پاسخ دهد.رئیس هیأت تحقیق و 
تفحص از عملکرد کانون های وکلا یادآور شد: اگر توضیحات وزیر 
پیرامون محور ســوال قانع کننده باشد، طرح سوال از دستور کار 
خارج می شــود و در غیر این صورت سوال برای بررسی در جلسه 
علنی تقدیم هیات رئیســه شده و وزیر باید در جلسه علنی حضور 
یافتــه و در این باره توضیح دهد.نقدعلی در مورد طرح ســوال از 
وزیر علوم نیز گفت: سوال از وزیر علوم مبنی بر این است که چرا 
علیرغم غیرقانونی بودن اســکودا، سازمان سنجش برای برگزاری 
آزمــون ها با اتحادیه مذکور قــرارداد منعقد می کند و همچنین 

ســازمان ســنجش برای برگزاری آزمون وکالت سال ۱۴۰۲ چه 
اقداماتی را انجام داده است؟عضو هیات رئیسه کمیسیون قضایی و 
حقوقی مجلس افزود: با توجه به اینکه در ماده یک قانون کیفیت 
اخذ پروانه وکالت دادگستری و تبصره اصلاحی آن مصوب هفدهم 
فروردین ماه ۱۳۷۶با اصلاحات بعدی و ماده ۳8 آیین نامه اجرائی 
لایحه اســتقلال کانون وکلای دادگستری، برگزاری آزمون وکالت 
از تکالیف قانونی کانون های سراســر کشور شناخته شده بنابراین 
بــا توجه به اصل عــدم تفویض اختیار، واگــذاری تکلیف قانونی 
کانون های وکلای دادگســتری به اسکودا بر خلاف حکم قانون و 

مقررات یاد شده است.

معاون سیاســی، امنیتی اجتماعی اســتاندار اصفهان گفت: 
اهتمام و تلاش ستاد انتخابات استان این است که در فرایندهای 
برگزاری این رُخداد مهم، باری بر بیت المال افزوده نشــود و از 

صرف هزینه های بی مورد بپرهیزیم.
بــه گزارش تریبون امروز، محمدرضا جان نثاری دربیســت و 
هفتمین جلسه ستاد انتخابات استان اصفهان افزود:همچنان که 
بدنبال کاهش هزینه ها، صرفه جویی و اســتفاده از ظرفیت های 
موجود هســتیم؛ تلاش می کنیم تا انتخاباتی در شأن جمهوری 
اســلامی برگزار شــود، به این منظور نهادهای اجرایی وظیفه 
دارند همه ظرفیت های موجود را برای فرایند انتخابات اســفند 

امسال به میدان بیاورند.
وی با بیان اینکه تاکنون کارها در کمیته فناوری و پشتیبانی 
ستاد انتخابات اســتان بخوبی پیش رفته اســت، افزود: پروژه 
فیبر نوری برای بخشــداری های استان نیز با هم افزایی شرکت 

مخابرات بطور جدی در حال پیگیریست.

جان نثاری خاطرنشــان کرد: سیاســت کلی وزارت کشور و 
دولت، اجــرای انتخابات بر مبنای چهــار راهبُرد مد نظر رهبر 

معظم انقلاب شامل امنیت، سلامت، مشارکت و رقابت است.
معاون اســتاندار اصفهان با بیان اینکه راهبُرد مشــارکت در 
برگزاری انتخاباتِ پرُشور نقشِ تعیین کننده دارد، افزود: به این 
منظور در اصفهان ۴۴ گروه و قشــر کــه می توانند در افزایش 

مشارکت مردم موثر باشند، شناسایی و احصاء شده اند.
جان نثــاری تاکید کرد: همــه فعالیت ها در حــوزه برگزاری 

انتخابات بر اساس قانون انجام می گیرد.
به گزارش تریبــون امروز، مقدمات اجــرای انتخابات از اول 
ســالجاری در اســتانداری فراهم و در ۲۱ اردیبهشت نخستین 
دستورالعمل برگزاری به استانداری ابلاغ و سپس احکام اعضای 

ستاد انتخابات استان ۲۲ اردیبهشت صادر شد.
انتخابــات دوازدهمین دوره مجلس شــورای اســلامی 
اسفند سالجاری برگزار می شود.همزمان با ششــمین دوره مجلس خبــرگان رهبری ۱۱ 

معاون استاندار اصفهان عنوان کرد:

 تلاش ما برگزاری انتخابات با کمترین هزینه است
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مدیر کل صنعت، معدن و تجارت خوزستان :

درج نکردن قیمت کالا بیشترین تخلف صنفی 
در خوزستان است

مدیر کل صنعت، معدن و تجارت خوزستان با تاکید بر تشدید نظارت بر بازار و 
قیمت اقلام مختلف گفت: بیشترین میزان تخلف کشف شده در بازار درج نکردن 

قیمت کالا و نصب نکردن نرخ نامه گزارش شده است.
بــه گزارش تریبون امــروز، حمیدرضا فلاح بیان کرد: تخلفات محرز و شــایع 
شناسایی شــده توسط بازرسان در بازار استان شــامل گرانفروشی، ارائه نکردن 

فاکتور و صدور صورتحساب بوده است.
وی با اشــاره به آمار بالای تشکیل پرونده تخلف صنفی در استان افزود: طی ۲ 
ماه اخیر ۱۵ هزار و ۳88 بازرسی از اصناف و بازار استان انجام و یک هزار و ۵8۰ 

پرونده تخلف تشکیل شد.
فلاح ادامه داد: ارزش ریالی پرونده های تشــکیل شده ۴۳ هزار و ۴8۹ میلیارد 
و ۲۲۰ میلیــون و ۷۳۷ ریــال بوده که برای صدور حکم بــه تعزیرات حکومتی 

ارسال شدند.
مدیر کل صمت خوزستان اظهار کرد: یک هزار و ۶۶۵ تخلف صنفی طی ۲ ماه 

اخیر در بازار استان شناسایی و برخورد قانونی لازم انجام شد.
بــه گزارش تریبــون امروز، ۱۵۰ هــزار واحد صنفی در اســتان وجود دارد و 

خوزستان جایگاه سوم کشور در این حوزه را دارد.

معاون محیط طبیعی اداره کل حفاظت 
محیط زیست خوزستان:

آخرین وضعیت تالاب های خوزستان برای 
پذیرایی از پرندگان مهاجر

معــاون محیط طبیعی اداره کل حفاظت محیط زیســت خوزســتان آخرین 
وضعیت تالاب های استان را برای پذیرایی از پرندگان مهاجر تشریح کرد.

بــه گزارش تریبون امروز، عادل مولا با اشــاره به اینکه زیســتگاه های اصلی 
پرندگان مهاجر در اســتان تالاب ها، رودخانه ها و برکه های آبی هســتند اظهار 
کرد: مهاجرت پرندگان آبزی و کنارآبزی با توجه به شــرایط اقلیمی خوزستان 

آغاز شده است.
بــه گفته وی، بخش عمده مهاجرت پرندگان از مناطق شــمالی، ســیبری و 

روسیه اتفاق می افتد که مسیر همیشگی پرندگان مهاجر به خوزستان است.
مولا با اشــاره به وضعیت تالاب های اســتان بیان کــرد: در حال حاضر تالاب 
شادگان از وضعیت آبی نسبتا خوبی برخودار است و تالاب بامدژ نیز با توجه به 

بارندگی های اخیر وضعیت بهتری پیدا کرده است.
ضرورت تامین حقابه تالاب هورالعظیم

معاون محیط طبیعی اداره کل حفاظت محیط زیســت خوزستان با اشاره به 
وضعیت آبی تالاب هورالعظیم توضیح داد: اگر حقابه مخازن سه، چهار و پنج این 

تالاب تامین شود وضعیت مطلوبی برای پرندگان مهاجر پیدا می کند.
وی بر اهمیت تــالاب هورالعظیم در زمینه مهاجرت پرندگان تاکید ویژه کرد 
و گفت: تالاب هورالعظیم آخرین ایســتگاه مهاجرت پرندگان در کشور به شمار 
می رود و از ســوی دیگر با توجه به اینکه در بخش عراقی آســیب های به تالاب 
وارد شده و حفظ زیستگاه این پرندگان و ایجاد بستری امن برای آن ها در تالاب 

از اهمیت زیادی برخودار است.
مولا تصریح کرد: با توجه به بارندگی های اخیر ضرورت دارد نســبت به تامین 

مخازن این تالاب برنامه ریزی شود.
حال ناخوش برخی تالاب های فصلی خوزستان

معاون محیط طبیعی اداره کل حفاظت محیط زیســت خوزستان اضافه کرد: 
با توجه به محدودیت میزان بارندگی در استان، وضعیت بخش عمده تالاب های 
فصلی رضایت بخش نیستند؛ برخی تالاب های فصلی در شعیبیه، دشت آزادگان 

و میانگران ایذه هنوز به حد مطلوب نرسیده اند.
وی بیــان کرد: انتظــار می رود با توجه به بارندگی هــای پیش رو باید منابع 
بیشتری به تالاب ها وارد شوند چراکه این تالاب ها زیستگاه موثری برای پرندگان 

مهاجر به شمار می روند.
مولا تاکید گرد: در صورت مساعد بودن شرایط اقلیمی و حاکم نشدن گرمای 

زودرس در استان، تا اواخر فروردین ماه می توان پذیرای پرندگان مهاجر بود.
معاون اداره کل حفاظت محیط زیست خوزستان یادآور شد: سال های گذشته 
پرندگان شــاخصی مثــل پلیکان ها، مار گردن، باکلان کوچــک و اردک مری، 
کفچنوک و... در سرشماری ثبت شده است و امسال در زمان سرشماری از دی 
ماه، امید اســت حضور پرندگان مهاجر بیشــتری از نظر تعداد و تنوع در استان 

را شاهد باشیم.
به گزارش تریون امروز، خوزســتان از آخرین توقفگاه های پرندگان مهاجر در 
کشــور است. پرندگان مهاجر از سیبری و شرق آفریقا با گذر از شمال کشور در 

فصل مهاجرت وارد خوزستان می شوند.
سازمان حفاظت محیط زیست خوزستان با داشتن ۲۵ درصد از مساحت تالاب 
های کشور، ســواحل دریا و خوریات و ۲ هزار و ۵۰۰ کیلومتر رودخانه دائمی، 
پذیرای بالاترین تنوع پرندگان آبزی و کنارآبزی مهاجر با حدود ۴۶ درصد است. 
خوزســتان به عنوان پرتنوع ترین استان از لحاظ گونه  های پرنده است به گونه 

ای که از ۵۳۰ گونه شناسایی شده در ایران ۲8۵ گونه در خوزستان هستند.
برنامه سرشــماری پرندگان مهاجر هر ســاله از حــدود اول ژانویه برابر با ۱۱ 
دی ماه در خوزســتان همزمان با سراســر کشــور آغاز و به مدت ۱۵ روز ادامه 

خواهد داشت.
سرشــماری پرندگان در برنامه حفاظتی و مدیریتــی جمعیت پرندگان و به 
منظور بررسی اندازه و تغییرات جمعیتی و پایش و نظارت جمعیت پرندگان در 
فصل زمستان، از سال ۱۹۶۷ میلادی توسط دفتر بین المللی تحقیقات تالاب ها 
و پرندگان آبزی که به نام دفتر تالاب های بین المللی نام گذاری شده، سازماندهی 

شده است.

مصوبات کمیته اضطرار آلودگی هوای استان خوزستان 
اعلام شــد که توقف کامل فعالیت هــای آلوده زای صنایع 
آلاینده، کاهش فلرینگ در اطراف شــهرها و توقف آتش 
ســوزی مزارع نیشــکر از جمله مهم تریــن مصوبات این 

بود. نشست 
به گزارش تریبون امروز، نشست کمیته اضطرار آلودگی 
هوای اســتان خوزستان روز گذشــته به ریاست "محمد 
خانچــی" معــاون هماهنگی امــور عمرانی اســتانداری 

برگزار شد. خوزستان 
با توجه به اعلام وضعیت شرایط سکون و پایداری هوا تا 
روز چهارشــنبه هفته جاری از سوی اداره کل هواشناسی 
اســتان و همچنین احتمال افزایــش غلظت آلاینده های 
جوی، این نشســت با حضور اعضای کمیته مذکور برگزار 
و مصوبــات آن به منظــور انجام اقدامات پیشــگیرانه و 

اطلاع شهروندان روز یکشنبه اعلام شد.
در ایــن نشســت مصوب شــد در مدت مذکــور مراکز 
درمانی و اورژانس های سراســر اســتان آمادگی لازم را 
داشته و موارد بهداشــتی و خود مراقبتی نیز به بیماران 

قلبی عروقی و تنفسی توصیه شود.
همچنین براساس تصمیمات اتخاذ شده در این نشست 
مصوب شــد از هر گونه آتش سوزی پسماندها در شهرها 
و روستاها با نظارت شــهرداری ها و دهیاری ها جلوگیری 

به عمل آید.

توقف کامل فعالیت های آلوده زا از جانب صنایع آلاینده، 
کاهش فلرینگ در اطراف شهرها، توقف آتشسوزی مزارع 

نیشــکر از دیگر مصوبات این نشست عنوان شده است.
برابر بــا مصوبات کمیته اضطرار آلودگی هوای اســتان 
خوزستان، تشویق شــهروندان به استفاده از حمل و نقل 
عمومی با بکارگیری از مشــوق های لازم در دســتور کار 

شهرداری ها قرار گیرد.
به منظــور جلوگیری از آلودگی هــوا و ایجاد ترافیک، 

دســتگاه های متولی نســبت به فعالیت های عمرانی در 
کنند. برنامه ریزی  شهرها 

اطلاع رســانی وضعیــت هوای اســتان و هشــدارهای 
بهداشــتی لازم از دیگر موارد ذکر شــده در این نشست 

بود.
بر اســاس این گزارش ســاعات فعالیت ادارات و مراکز 
آموزشــی فعلا تغییــری ندارد و هر گونــه تصمیم گیری 
پیرامون فعالیت ادارات و مراکز آموزشی از مراجع رسمی 

اطلاع رسانی خواهد شد.
طی یک ماه اخیر هوای اهواز و برخی شــهرهای استان 
در وضعیت ناســالم قرار داشــته اســت. هر چند آخرین 
بارندگی های موجب شــد تا بــرای یک روز هوای اهواز و 
برخی شــهرها از آلاینده ها پاک شــود اما با گذشت چند 
روز پــس از باران، آلودگی هوا بار دیگر برخی شــهرهای 

استان را درگیر کرده است.
مسئولان محیط زیست استان سوزاندن مزارع نیشکر و 
شــلتوک و فعالیت برخی صنایع را از جمله عوامل اصلی 

آلودگی هوا عنوان کرده اند.
براساس این گزارش وجود صنایع آلاینده در خوزستان 
از جمله نفت، گاز، پتروشیمی، فولاد، نیشکر موجب شده 
تا میزان آلایندگی در نقاط شهری و روستایی خوزستان 
بالا باشــد که موجب بروز مشــکلات بهداشتی و زیست 

محیطی برای ساکنان شده است.





مصوبات کارگروه کمیته اضطرار آلودگی هوای
 خوزستان اعلام شد

اخبار کوتاه

استاندار هرمزگان:

 ۱20 طرح ورزشی هرمزگان 
آماده افتتاح در سفر رییس 

جمهور است

استاندار هرمزگان گفت: ۱۲۰ طرح ورزشی در 
حوزه های مختلف آماده افتتاح برای سفر رییس 

جمهور به این استان است.
بــه گزارش تریبون امروز، مهدی دوســتی در 
دیدار با اسلام جاهدی ورزشکار هرمزگانی عضو 
تیم ملی قایقرانی معلولان ایران در رشته کایاک 
و کانو و دارنده مدال طلای بازی های پاراآسیایی 
۲۰۲۲ اظهار کرد: دولت به توسعه ورزش به ویژه 
در حــوزه قهرمانی اعتقاد ویــژه ای دارد و این 
اعتقاد را در عمل با حمایت از ورزشکاران نشان 

داده است.
وی افزود: در دولت ســیزدهم گام های بلندی 
برای توســعه زیرساخت های ورزشــی برداشته 
شده است و در این راستا همزمان با سفر رییس 
جمهــور به اســتان حدود ۱۲۰ طرح ورزشــی 
شامل ســالن ، زمین چمن و استخر در استان به 

بهره برداری خواهد رسید.
نماینــده عالی دولــت در اســتان هرمزگان، 
تاکید کرد: بحث اشــتغال ورزشــکاران به ویژه 
ورزشــکاران مــدال آور را پیگیــری می کنیم و 
امیدواریم این دغدغه آنان نیز در این دولت حل 

و فصل شود.
دل  کردن  شــاد  دوســتی خاطرنشان کرد: 
ملت ایــران و به اهتزار درآوردن پرچم ســه 
رنگ کشــور عزیزمــان ایــران را نمی توان با 
مادیــات ارزش گذاری کرد امــا به هر صورت 
وظیفــه داریم آییــن تجلیل از مــدال آوران 
مســابقات آسیایی را برگزار کنیم که در حال 

برنامه ریزی های نهایی است.

سرپرست معاونت هماهنگی 

امور عمرانی استانداری 

هرمزگان خبر داد:

الحاق زمین جدید برای 

طرح ملی مسکن به 

روستاهای هرمزگان 

در دستورکار قرار گرفت

امــور عمرانی اســتانداری  سرپرســت معاونــت هماهنگی 
هرمــزگان گفت: الحــاق زمین جدید برای طــرح نهضت ملی 
مســکن توســط بنیاد مســکن به روســتاهای این استان در 

قرار گرفت. دستورکار 
به گزارش تریون امروز، محمد مرودی در نشســت هماهنگی 
نهضت ملی مســکن روستایی در اســتان هرمزگان اظهار کرد: 
نیازهای واقعی مردم در حوزه زمین و مســکن روستایی احصا 
شــده و زمین های مورد نیاز نیز توسط بنیاد مسکن شناسایی 

شده است .
وی افزود: در راســتای نهضت ملی مســکن ســرعت بخشی 
در الحــاق اراضی جدید به روســتاهای متقاضی توســعه در 
دســتورکار قرار گرفته است اما این ســرعت بخشی با دقت بر 

نیاز واقعی مردم صورت خواهد گرفت.
امــور عمرانی اســتانداری  سرپرســت معاونــت هماهنگی 
هرمزگان تصریح کرد: در خصوص تامین زیرســاخت های مورد 

نیــاز این زمین ها بویژه در زمینه آب و برق که نیازهای اولیه 
ســکونت اســت، پیگیر هستیم و در نشست شــورای مسکن، 

طرح موضوع می شود.
مرودی خاطرنشــان کرد: افزایش جمعیت روســتاها و روند 
رو بــه رشــد مهاجرت معکــوس در برخی مناطق روســتایی 
باتوجه به آب و هوا و نزدیکی به مراکز شــهرها موجب شده تا 
تقاضای زمین و مســکن روستایی در استان هرمزگان روند رو 

به رشدی پیدا کند.
براساس اطلاعات منتشــره؛ تعهد استان هرمزگان در حوزه 
طرح نهضت ملی مســکن ۶۵ هزار و ۹۵۰ واحد مسکونی است 
که ۵۰ هزار واحد مســکونی آن در شــهرها و ۱۵ هزار واحد 
دیگر در روستاهاســت؛ زمین تخصیص یافته برای اجرای این 
طــرح قابلیت احداث 8۱ هزار و ۵۹۳ واحــد دارد و به لحاظ 
درصدی ۱۲۳ درصد زمین مورد نیــاز طرح تخصیص یافته و 

بیش از تعهد استان است.

رییس شورای اسلامی شهر اهواز:

محدودیت دسترسی اعضای 
شورای شهر به سامانه های 

هوشمند شهرداری برطرف شود
رییس شورای اســلامی شهر اهواز ضمن تذکر جدی 
به شــهردار اهواز گفت: محدودیت دسترســی اعضای 
شــورا به ســامانه های هوشــمند شــهرداری هر چه 

شود. برطرف  سریعتر 
به گزارش تریبون امروز، سید محمد علی پورموسوی  
در صحن علنی شورای اســلامی شهر اهواز بیان کرد: 
اعضای شــورا به عنوان نمایندگان مردم در شهر، باید 
با تمام دســتگاه ها و ادارات تعامل برقرار کنند تا روند 

اقدامات شــهری سرعت بیشتری پیدا کند.
وی در خصــوص آبگرفتگی های ســطح شــهر اهواز 
گفت: در بارندگی قبلــی، میزان آبگرفتگی در مناطقی 
مثل باهنر، ســلطان منش، ســپیدار، الحدید و ... بسیار 
مشــهود بود و قرار شــد چهار پمپ مکنده آب توسط 
شــهرداری و آبفا در ایســتگاه پیــچ وار نصب تا مانده 

آب ها هر چه سریع تر برطرف شود.
هر  اهواز  مختلف  مناطــق  نیمه کاره  پروژه های 

برسد سرانجام  به  سریعتر  چه 
پورموســوی با اشــاره به حفاری 8۰۰ متر از خیابان 
اظهــار کرد: مشــکلات  الحدیــد منطقــه کیانشــهر 
آبگرفتگی در نقاط مختلف شــهر باید به حداقل برسد 

باشیم. مردم  پاسخگوی  بتوانیم  تا 
رییس شــورای اســلامی شــهر اهــواز بــا تاکید بر 
تلاش بــرای بــه محقق شــدن طرح هــای نیمه کاره 

مناطــق مختلف اهــواز توضیح داد: هر چه ســریعتر 
باید کار آســفالت خیابان های کوی مندلی، ســیاحی 
و کروشــات ها انجام شــود تا مردم شرایط مناسب تری 

باشند. داشته 
خط قرمز شــورای شــهر، بهره برداری نامشــروع از 

است انتخابات  راستای  در  اموال شهرداری 
وی در ادامه به موضوع انتخابات اشــاره کرد و گفت: 
شورای شهر به دنبال شور انتخابات و حضور حداکثری 
مردم اســت ولی به هیچ وجه اجازه نمی دهیم از اموال 
و منابع شــهرداری برای کاندید خاصی هزینه شــود و 

این موضوع به صورت جدی رصد می شود.
پورموســوی خط قرمز شورای شــهر را بهره برداری 
نامشــروع از امــوال و منابع شــهرداری در راســتای 
انتخابات دانست و افزود: اگر در این خصوص به منابع 
شــهرداری دســت درازی کنند قطعا بــا آنها برخورد 

خواهدشد. جدی 
است مدنظر  اتوبوسرانی  ناوگان  وضعیت  بهبود 

رییس شورای شــهر اهواز گفت: پیگیر خرید اتوبوس 
از محــل وزارت کشــور، اوراق مشــارکت، درآمدهای 
شــهرداری و حتی خارج کشــور هســتیم تا شــرایط 
ناوگان اتوبوســرانی اهــواز از ۱۰ درصد امکان حمل و 

نقــل به ۶۰ تا ۷۰ درصد افزایش یابد.
وی تصریــح کــرد: ظرفیت ما در اتوبــوس برابر ۱۰ 
درصــد شــرایط ایــده آل اســت که با کمــک  دولت 

یابد. بهبود  وضعیت  این  امیدواریم 
پورموســوی ادامه داد: متاســفانه حقوق یک عده از 
پرســنل شــهرداری، پرداخت نشــده که قرار است از 
طریق سازمانی خارج از شــهرداری پرداخت دستمزد 

شود. انجام  آنها 
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در حال حاضر رفع مشــکل برق شــهرک های صنعتی 
اقلید در اولویــت متولیان اقتصادی اســتان فارس قرار 
گرفته و فاز دوم شــهرک صنعتی شــماره یک اقلید نیز 

آماده واگذاری به متقاضیان می شود.
بــه گــزارش خبرنــگار تریون امــروز، اقلیــد یکی از 
شهرســتان های قدیمی فارس اســت که در فاصله ۲۶۷ 

کیلومتری شمال شیراز مرکز این استان قرار دارد.
این شهرســتان که از ظرفیت بالایی در بخش صنعتی 
برخوردار اســت به لحاظِ آمار تعدادِ شــهرک ها و نواحی 
صنعتی ایجاد شــده نیز از جایگاه مطلوبی در استان بهره 
می برد به گونه ای که در این منطقه، شهرک های صنعتی 
اقلیــد ۱ و ۲، نواحــی صنعتــی تیمارجان، خنجشــت، 
حســن آباد و سده راه اندازی شــده  و کار واگذاری زمین 

در همه این شهرک ها و نواحی صنعتی انجام می شود.
این در حالیســت کــه یکی از مهمتریــن دغدغه های 
صنعتگران در این شهرک ها توسعه زیرساخت ها و تأمین 
برق ایــن نواحی صنعتی اســت که مدیرعامل شــرکت 
شــهرک های صنعتی فارس اخیراً بر رفع مشکلات تأمین 
برق شهرک های صنعتی اقلید تاکید کرده و گفته که در 
زمینه تأمین برق تعدادی از شــهرک های صنعتی فارس 
در مصوبات دور دوم ســفر رییس جمهور موارد مهمی به 
تصویب رســیده که تأمین برق شهرک های صنعتی اقلید 

نیز با این مصوبه انجام خواهد شد.
سید مصطفی هاشمی اضافه کرد: بر اساس قانون، تأمین 
برق تا ورودی شــهرک های صنعتی برعهده وزارت نیرو و 
شــرکت توانیر اســت و در مصوبات دور دوم سفر رییس 
جمهــور وزارت نیــرو مکلف به تأمین برق شــهرک های 
صنعتی شده که با اجرای این مصوبات تحول مناسبی در 

زمینه تأمین برق این شهرک ها ایجاد می شود.
وی با بیان اینکه شهرک های صنعتی اقلید۲، خنجشت، 
سده و تیمارجان در شهرستان اقلید با مشکل تأمین برق 
روبرو هســتند، ابراز کرد: امیدواریــم گام های مؤثری در 

زمینه تأمین برق این شهرک ها برداشته شود.

هاشــمی یادآور شــد: شهرســتان اقلید بــا دارا بودن 
۶شــهرک صنعتــی دولتــی و یــک شــهرک صنعتی 
غیردولتــی دارای بیشــترین تعداد شــهرک صنعتی در 
بین شهرســتان های فارس است و در این شهرستان هم 
اکنون، شهرک های صنعتی اقلید ۱ و ۲، و نواحی صنعتی 
تیمارجان، خنجشــت، حسن آباد و ســده و نیز شهرک 

صنعتی غیردولتی محبت گستر راه اندازی شده است.
وی افزود: شــهرک های صنعتی اقلید زمینه مناســبی 
بــرای ایجاد اشــتغال و رونــق تولید فراهــم کرده اند و 
ســرمایه گذاران از این ظرفیت ایجاد شــده می توانند به 

منظور توسعه صنعتی شهرستان استفاده کنند.
مدیرعامل شرکت شــهرک های صنعتی فارس افزود: 
با توجــه به اینکه بخــش زیادی از شــهرک صنعتی 
اقلیــد یک به متقاضیــان واگذار و این شــهرک جزو 
شــهرک های صنعتــی تقاضا محور قــرار دارد، اجرای 

عملیات زیرســاختی در فاز دوم این شهرک صنعتی با 
هدف آماده ســازی اراضی برای واگذاری به متقاضیان 

در برنامه قرارگرفته است.
هاشــمی همچنین از آمادگی بــرای واگذاری اراضی 
شــهرک صنعتی اقلید۲ به ســرمایه گذار جهت اجرای 
طرح نیروگاه خورشــیدی خبر داد و گفت: زاویه تابش 
نور در اقلید وضعیت مناســبی را برای ســرمایه گذاری 
در ایــن بخش فراهــم کرده و ما نیز بــرای حمایت از 
این طرح ها زمین را با شرایط ویژه و اقساط بلند مدت 

واگذار می کنیم.
بدون شک شهرک های صنعتی اقلید شرایط مطلوب و 
زمینه مناسبی برای ایجاد اشــتغال و رونق تولید فراهم 
کرده اند که سرمایه گذاران می توانند از این ظرفیت ایجاد 
شده به منظور توسعه صنعتی شهرستان و رشد اقتصادی 

استان فارس بهره ببرند.

7 اقتصاد

استاندار فارس:

صنعتگران با استفاده فناوری های نوین، 
مصرف آب را به حداقل برسانند

اســتاندار فارس با بیان اینکه فرهنگ ســازی در جهت استفاده 
بهینــه در مصــرف باید انجام شــود، گفت: از صنعتگــران انتظار 
می رود با تغییر تکنولوژی و اســتفاده از فناوری های نوین، مصرف 

آب را به حداقل برسانند.
به گــزارش تریبون امــروز، محمدهــادی ایمانیه، در نشســت 
دبیران شــورای اقامه نماز استان فارس که به میزبانی شرکت آب 
منطقه ای اســتان فارس برگزار شــد، بر ضرورت فرهنگ سازی در 
جهت اســتفاده بهینه در مصرف آب تاکید کرد و گفت: باید از هر 
شــیوه و روشی برای فرهنگ ســازی در مصرف بهینه از منابع آبی 

کرد. استفاده 
وی با بیان اینکه یکی از راه های فرهنگ ســازی می تواند استفاده 
از شــیرهای خودکار برای وضوخانه های ادارات باشــد، افزود: در 
مقایســه با ۶.۷ میلیارد مکعب مصرف آب استان در همه حوزه ها، 
قطعاً اســتفاده از شیرهای خودکار باعث کاهش چشمگیر استفاده 
از آب نمی شــود اما ایــن مهم به عنوان یک فرهنگ ســازی اقدام 
ارزشمندی است که پس از آن می توانیم از کشاورزان توقع داشته 
باشــیم کاشــت غرق آبی را محدود کرده و به ســمت استفاده از 
روش های نویــن روی آورند؛ پس از آن نیــز از صنعتگران انتظار 
می رود با تغییر تکنولوژی و اســتفاده از فناوری های نوین، مصرف 

آب را به حداقل برسانند.
اســتاندار فارس با تأکید براینکه قســمتی از هزینه های تأمین 
آب، باید صرف هزینه های فرهنگ ســازی شــود، اظهار کرد: در 
دین ما، اســراف در هر امری حرام است و بر مبارزه با آن تاکید 
شده اســت، حال در حوزه آب این موضوع از اهمیت دوچندانی 

برخوردار است.
بررسی وضعیت نمازخانه ادارات فارس

وی در ادامه این نشست معاون توسعه مدیریت و منابع استانداری 
فارس را مامور کرد در کمترین زمان ممکن، نمازخانه های ادارات 
در سراســر اســتان را بررسی کند، مســائل و موارد را جمع بندی 
کــرده و به وی گزارش دهد و ســپس افزود: گــزارش مربوط به 
هر دســتگاه را به مدیر ارشــد آن مجموعه بررســی می کنم و در 

خصوص رفع مشــکلات نمازخانه های ادارات تدبیر خواهیم کرد.
ایمانیــه بــا تأکید بر اینکــه نمازخانه ها باید هــم از نظر فضای 
فیزیکی و هــم از نظر تجهیزات تأمین باشــند، افزود: نمازخانه ها 
برای پرســنل و مراجعین ادارات جذاب باشد؛ این جذاب بودن به 
معنی اســراف در هزینه ها و تأمین ملزومات غیرضروری نیســت 
بلکه به معنای این اســت که محــل تجمع مؤمنین و محل عبادت 

باشد. باید آراسته و منظم  مسلمانان 
پخش اذان در ســطح شــهر، تکمیل دوره های روخوانی قرآن 
توســط پرســنل در ادارات دو موضوع دیگری بود که اســتاندار 
فارس به دبیران شــورای اقامه نماز دستگاه های اجرایی استان 

یادآور شد.
وی در ادامه سخنان خود با بیان اینکه آیات قرآن در بسیاری 
از موارد بعــد از اقامه نماز، به پرداختــن زکات تاکید می کند، 
تصریح کرد: به لطف بــارش رحمت الهی میزان پرداخت زکات 
نســبت به سنوات قبل رشــد داشــته اما همچنان توقع داریم 
کشــاورزان و دامداران نســبت به انجام این فریضه الهی اهتمام 

باشند. داشته  بیشتری 
ایمانیه یادآور شــد: محل مصــرف زکات، در ابتدا فقرای همان 
محل و پــس از آن هزینه در جهت بهداشــت، درمان، آب، راه و 
ســایر امکانات رفاهی همان روســتا یا منطقه اســت لذا نسبت به 
انجــام قوانین خدای متعال اهتمام داشــته باشــیم و از انجام آن 

غافل نشــویم تا برکات متعدد و فراوان شامل زندگی ها شود.

عضو شورای شهر شیراز مطرح کرد؛

هدایت دیدگاه مثبت مسئولان شهری نسبت به 
مسئله گردشگری در نمایشگاه پارس

عضو شورای شــهر شــیراز گفت: هدایت دیدگاه مثبت مسئولان شهری 
نســبت به مسئله گردشگری و اقناع آنها برای حمایت از گردشگری موضوع 
مهمی است که باید در نمایشگاه گردشگری پارس و میزهای تخصصی این 

نمایشگاه مدنظر قرار گیرد.
بــه گزارش تریبون امــروز، رضا محمدیان بیان کرد: هر کدام از شــهرها 
ممکن اســت در یک یا چند مشخص بعد دارای پتانسیل باشند اما کلانشهر 
شیراز در چندین زمینه سرآمد اســت وجود بناهای تاریخی متعدد، مراکز 
مذهبی، تجاری، علمی، مهندســی، پزشــکی، فرهنگی، تنوع اقلیمی و... از 

پتانسیل هایی است که ابعاد گردشگری در شیراز را افزایش داده است.
وی ادامه داد: متاســفانه به نسبت سایر شهرها روی این ابعاد تبلیغ نشده 
و به همین جهت گاهی دیده ایم که روابط گردشــگری برخی از شــهرها از 

شیراز جلوتر است.
این عضو شــورای اسلامی شهر شــیراز تاکید کرد: باید نقص تبلیغات و 
معرفی ابعاد مختلف گردشــگری شــهر شــیراز بیش از گذشته مورد توجه 

فعالان این عرصه قرار گیرد.
محمدیان همچنین تصریح کرد: فعالان گردشــگری باید بپذیرند که اگر 
با هم همکاری و نســبت به هم رقابت سالمی داشته باشند، به رشد اقتصاد 

همدیگر کمک خواهند کرد.
وی با بیان اینکه شــیراز از قدیم در دنیا شهر شناخته  شده ای بوده، اظهار 
کرد: برپایی نمایشگاه گردشگری با پتانسیل   های مشترک فعالان این حوزه 
در شــهرهای مطرح کشور و شهرهای کشــورهای همسایه ایران به منظور 

معرفی بیشتر شیراز موثر و کارگشاست.
عضو شــورای  شهر شیراز تاکید کرد: هدایت دید مثبت مسئولان شهری 
نســبت به مسئله گردشگری و اقناع آنها برای حمایت از گردشگری موضوع 
مهمی است که باید در نمایشگاه گردشگری پارس و میزهای تخصصی این 

نمایشگاه مدنظر قرار گیرد.



اقلید فارس در مسیر گشایش های صنعتی؛ 

از تأمین برق صنعتگران تا واگذاری فاز دوم یک شهرک

مدیرکل استاندارد فارس :

قنادی های فارس زیر 

ذره بین استاندارد

طبق اســتانداردهای ارائه شده همه قنادی های فارس باید در 
فروش شیرینی، وزن جعبه و شیرینی را جداگانه محاسبه کنند 
و در صورتی  که این موضوع از سوی فروشنده نادیده گرفته شود 

مرتکب تخلف شده و با او برخورد قانونی می شود.
به گزارش خبرنگار تریبون امــروز،  یکی از تخلفات بارزی که 
ممکن است قنادی ها انجام دهند، فروش شیرینی با قیمت های 
بالا اســت که در این قیمت ها، نرخ جعبه همراه با نرخ شیرینی 
محاسبه شده است و این در حالیست که براساس مصوبه شورای 
عالی اســتاندارد در هنگام فروش شیرینی قیمت جعبه باید به 

صورت جداگانه محاسبه شود.
در حقیقت قنــادان موظف به تعیین قیمــت و وزن جعبه و 
خالص شیرینی به شــکل جداگانه هستند و رعایت نکردن این 
مساله کم فروشی تلقی می شود و واحدهای متخلف به تعزیرات 

معرفی خواهند شد.
این اقدام در قالب طرح خالص فروشی دنبال می شود؛ طرحی 
که توسط رئیس مرکز اندازه شناسی سازمان ملی استاندارد ایران 
به ادارات کل اســتاندارد استان ها ابلاغ و طی مکاتبه ای به اتاق 

اصناف ایران اعلام شد.
اجرایی شدن طرح خالص فروشی شیرینی در فارس

در اســتان فارس نیز اخیراً در جلســه ای بــا حضور مدیرکل 
اســتاندارد فــارس، رئیس و اعضــای اتحادیه صنف شــیرینی 
فروشی های شــیراز، مشــکلات قنادان و وضعیت اجرای طرح 

خالص فروشی شیرینی در استان فارس بررسی شد.
مدیرکل اســتاندارد فارس در این بــاره گفت: یکی از وظایف 
اصلی ســازمان ملی اســتاندارد، برنامه ریزی و نظــارت بر امور 
اندازه شناسی قانونی کشور اســت و اداره اندازه شناسی، اوزان و 

مقیاس ها مسئولیت این امر را به عهده دارد.
محمد مهــدی رزمجو افزود: بنا به برنامه های اعلام شــده از 
سوی ســازمان ملی استاندارد ایران در خصوص کنترل حجم و 
وزن در داخل کشور، اقداماتی صورت گرفته که کنترل و پایش 
کمیت در بســته بندی ها نمونه ای از آن است و به عنوان  طرحی 

فراگیر در سراسر کشور در حال انجام است.
وی گفت: چندین ســال اســت کــه تعزیــرات حکومتی و 

اتحادیه ها به منظور قوانین و وظایف خود اقداماتی را در خصوص 
خالص فروشی در شیرینی فروشی ها انجام داده اند و سازمان ملی 
استاندارد نیز بابت طرح کلی پایش از سال گذشته در این حوزه 
ورود کــرده و در همین خصوص با جلســاتی که با اتاق اصناف 

ایران برگزار شد، تفاهماتی در این خصوص صورت گرفت.
مدیــرکل اســتاندارد فارس اضافــه کرد: بر اســاس گفت و 
گوهای انجام شــده با اتاق اصناف و سازمان تعزیرات حکومتی، 
امیدوار هســتیم که بتوانیم نظارت بر طرح خالص فروشی را در 

شیرینی فروشی های سطح استان انجام دهیم.
وی بیان کرد: استانداردســازی جعبه ها چند ســالی است که 
در ســطح کشور عملی شده و در حال انجام است، جعبه ها برای 
حجم هــای مختلف، وزن مشــخصی دارنــد و حداکثر وزن هم 
لحاظ شــده، افزون بر این مصرف کنندگان باید حتما به علامت 
اســتاندارد و کد ۱۰رقمی درج شــده زیر آن توجه کرده و در 
صورت عدم مشــاهده علامت اســتاندارد مراتب را به این اداره 

کل اطلاع دهند.
رزمجو یادآور شــد: طرح خالص فروشی بدون محاسبه قیمت 
جعبه، طرحی است که با هم افزایی سایر ارگان ها انجام می شود 

و باید بصورت مستمر اجرا شود.
این مقام مسئول اعلام کرد: طبق دستورالعمل جدید سازمان 

مبنی بر خالص فروشــی شیرینی فروشی ها چندین ماه است که 
اداره کل استاندارد فارس به این مساله ورود کرده  و با راه اندازی 
گشــت های مشــترک با تعزیرات و ســازمان صنعت، معدن و 
تجارت، بازدید از قنادی ها و بررســی اجرای خالص شــیرینی، 

پایش شده و اقداماتی را انجام داده اند.
مدیرکل اســتاندارد فارس افزود : در ایــن خصوص، اتحادیه 
قنادان و یوخه پزان شــیراز، در تاریــخ ۲۶تیرماه ۱۴۰۲ طبق 
نرخ نامــه جدید بــه تمامی واحدهای تحت پوشــش این امر را 
ابلاغ کرده که نظارت بر حســن انجام این کار به عهده نهادهای 

نظارتی مانند سازمان تعزیرات و صمت است.
بحث خالص فروشــی در حوزه حقوق مصرف کننده است و از 
گذشــته نیز وجود داشته که در مورد شــیرینی نیز در قسمت 
تذکرات ذیــل نرخ نامه که برای تمامــی مصرف کنندگان قابل 
رؤیت بوده عنوان شــده که قیمت وزن جعبه به صورت جداگانه 

محاسبه شود.
طبق اســتانداردهای ارائه شــده همه قنادی ها باید در فروش 
شــیرینی، وزن جعبــه را جداگانه و وزن شــیرینی را جداگانه 
محاسبه کنند؛ در صورتی که فروشنده همزمان شیرینی و جعبه 
را وزن نکند و به مشــتری تحویل دهد تخلف است و در صورت 

گزارش با او برخورد می شود.

مدیرکل راه و شهرسازی فارس 

خبر داد:

رفع تصرف بیش از 

٢ میلیون متر مربع 

از زمین های دولتی 

درفارس

مدیرکل راه و شهرســازی فارس از رفــع تصرف ۲ میلیون و 
۲۰۰ هزار متر مربع از زمین های دولتی در این استان تا پایان 

آبان ماه سال جاری خبر داد.
به گــزارش تریبون امــروز، محمودرضا اظهار داشــت: یگان 
حفاظــت اداره کل راه و شهرســازی فارس از ابتدای امســال تا 
پایــان آبان ماه ۱۴۰۲، حدود ۲ میلیــون و ۲۰۰ هزار متر مربع 
از اراضی دولتی اســتان به ارزش ۳۷ هــزار میلیارد ریال را به 

بازگرداند. بیت المال 
مدیرکل راه و شهرســازی فارس افزود: طی مدت مذکور برای 
۳۲۶ هــزار متر مربع احکام قطعی قضایــی به نفع دولت صادر 

شده که ارزش ریالی آن ۳۹ هزار میلیارد ریال است.
وی ادامه داد: یگان حفاظت راه و شهرسازی فارس با توجه به 
مسئولیت و وظایف خود بدون اغماض با سودجویان و متعرضین 
به اراضی ملی و دولتی به شکل جدی و قانونی برخورد می کند.

به گــزارش تریبون امــروز، طالبــان ادامه داد: شــهروندان 
می توانند موارد تصرف، تعرض و دخالت در اراضی دولتی و ملی 

را ضمن تماس با شماره تلفن گویای ۱۶۵۶ به یگان حفاظت از 
اراضی گزارش دهند.
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مدیرکل اوقاف و امور خیریه فارس گفت: این اســتان با یکهزار و 
۴۰8 بقعه بیشترین بقاع متبرکه کشور را در خود جای داده  و یک 

هشتم موقوفات کشور نیز در فارس است.
به گزارش خبرنگار تریبون امروز، حجت الاســلام ســید عباس 
موســوی در آیین تودیع و معارفه رییس اداره اوقاف و امورخیریه 
لارســتان افزود: علاوه بر این فارس حدود ۲۰۰ هزار رقبه دارد که 
شامل یکهزار و ۴۰۰ موقوفه بوده که در سطح کشور بی نظیر است.

وی با بیان اینکه نباید به اعتقادات مردم خدشــه ای وارد شود، 
اظهار کــرد: ابهامات مردم درباره اوقاف و وقفیات باید با شــفاف 

سازی رفع شود.
مدیرکل اوقاف و امور خیریه فارس گفت: درآمد موقوفات در راه 
اجرای نیات واقف هزینه می شود و درآمدهای مازاد آن نیز به تولید 

اختصاص پیدا می کند.
موسوی عنوان کرد: اداره کل امور اوقاف و امور خیریه فارس 
در ســال های اخیر در حوزه های جدید از جمله فعالیت های 
دانش بنیان وارد شــده و به عنوان نمونــه برای یکی از دانش 
بنیــان های تولید کننده تجهیزات پزشــکی از محل موقوفات 

برای آن هزینه می شود.
وی بــا بیان اینکه برای »حفظ عین« در گذشــته به مقدار ۱۰ 
درصــد و اکنون ۵۰ درصد انجام می شــود، اطمینان داد: مردم از 

این بابت اطمینان خاطر داشته باشد.
موســوی یادآور شــد: اوقاف و امور خیریه در سراسر فارس ۳۲ 

دفتر نمایندگی دارد که این سختی کار را زیاد می کند.
وی اذعان کرد: اداره اوقاف و امور خیریه لارســتان به شــدت با 
افت نیروی انسانی روبرو است و به همکاری سایر ادارات نیاز دارد؛ 
بنابراین اگر نیروهای ســایر دستگاه ها داوطلب انتقال به این اداره 
باشــند، می توان با همراهی فرمانداری برای جبران این کمبود به 

صورت مامور به خدمت به این اداره تزریق شوند.
نگاه اعتقادی به اوقاف باید به نگاه اداری غالب شود

داریوش دهقان، فرماندار ویژه لارســتان نیز در این آیین گفت: 

مردم وقتی چیزی را وقف کنند به خدا می ســپارند و اگر کســی 
آســیبی به آن رساند اعتقادشــان این است که در واقع آن فرد به 

خودش آسیب زده است.
دهقان افزود: باید در مدیریت اوقاف نگاه اعتقادی به نگاه اداری 
غالب شود و در این زمینه پیشنهاد می شود اگر اداره اوقاف و امور 
خیریه در حــوزه حفظ و نگهداری موقوفات تلاش می کند، جنبه 
های اعتقادی وقف را نیز تذکر دهد تا نوعی پیشــگیری در حوزه 

حقوقی مسائل موقوفات نیز اتفاق بیفتد.

وی ادامه داد: مردم در مورد شفاف نبودن مسائل پیرامونی برخی 
موقوفــات گلایه مند هســتند و اگر موقوفاتی وجــود دارد که در 

اختیار اداره اوقاف نیست بایدبه مردم اعلام شود.
در این آیین از تلاش های شــعیب فخری تقدیر و حجت الاسلام 
و المســلمین سید فخرالدین رضوی به عنوان رییس اداره اوقاف و 

امور خیریه لارستان معرفی شد.
لارســتان در جنوب فارس و فاصله ۳۳۷ کیلومتری شیراز واقع 

شده است.

مدیرکل اوقاف و امور خیریه فارس :

فارس بیشترین بقاع متبرکه کشور را  دارد دفتر آموزش زبان فارسی در دانشکده 

پیراپزشکی شیراز افتتاح شد

آیین گشایش دفتر آموزش زبان فارسی به غیر فارسی زبانان در دانشکده پیراپزشکی 
دانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی درمانی شیراز برگزار شد.

به گزارش تریبون امروز، معاون بین الملل دانشگاه علوم پزشکی شیراز در این مراسم 
با بیان اینکه دانشگاه علوم پزشکی شیراز از سال ۱۳۹۳ طرح بین المللی سازی آموزش 
دانشگاه  را در دستور کار خود قرار داده است، گفت: آموزش زبان فارسی به دانشجویان 
بین الملل یکی از برنامه های جدی و مستمر در سال های گذشته بوده است و گشایش 
این دفتر، گامی ارزشمند در آماده سازی بهتر دانشجویان بین الملل برای ورود به عرصه 

آموزش های بالینی در مراکز درمانی دانشگاه علوم پزشکی شیراز است.
سیدحســن سراج با قدردانی از تلاش مسئولان دانشکده پیراپزشکی، به ویژه رئیس 
دانشکده، معاون آموزشی دانشکده و اساتید بخش زبان و ادبیات فارسی، اقدامات انجام 
شــده را در پیشرفت و بهبود اهداف آموزشی دانشگاه موثر خواند و ابراز امیدواری کرد 
که نتیجه این اقدام، افزایش درخشــش دانشگاه علوم پزشکی شیراز در جامعه علمی و 

حوزه سلامت باشد.
همچنین در این مراسم، سرپرست گروه عمومی دانشکده پیراپزشکی اظهار کرد: این 
مرکز زیر مجموعه بخش ادبیات فارســی دانشگاه علوم پزشکی شیراز است که به طور 

رسمی فعالیت خود را آغاز می کند.
خســرو قاســمیان با اشــاره به اینکه بخش ادبیات فارســی تاکنون به حدود ۳۰۰ 
دانشــجوی بین الملل ارائه خدمت کرده اســت، افزود: این دفتر با بهره گیری از حضور 
اســاتید برجسته در زمینه برنامه ریزی آموزش زبان فارسی به فراگیران و علاقه مندان، 

با برگزاری کلاس های حضوری، غیرحضوری و تهیه بسته های آموزشی فعالیت دارد.

محمد کریم قاسم زاده:

راه 6 روستای شهرستان ممسنی آسفالت شد
رئیس اداره نظارت بر ســاخت و توسعه راه های روستایی و فرعی اداره کل راهداری و 
حمل و نقل جاده ای فارس با اشاره به پروژه های راه روستایی در استان، گفت: با اتمام 
۱۲ کیلومتر راه روستایی در شهرستان ممسنی، ۶ روستای این شهرستان به زودی از 

راه آسفالته مناسب بهره مند خواهند شد.
به گزارش تریبون امروز، محمد کریم قاســم زاده در حاشــیه بازدید از این پروژه با 
حضــور در جمع خبرنگاران افزود: با اجرای این محور، زمینه تردد و اســتفاده مطلوب 
۲۶۰ خانوار روستایی و اهالی روستاهای ده چیر، قلعه سفید، دین باغان، نوشک، سید 

محمد و ده گرد و فراهم می شود.
رئیس اداره نظارت برســاخت و توسعه راه های روستایی و فرعی اداره کل راهداری و 
حمل و نقل جاده ای فارس ادامه داد: برای اجرای این پروژه ۶۰۰ میلیارد ریال از محل 

اعتبارات ملی و استانی هزینه شده است.
وی در خصوص مشــخصات فنی این پروژه ها نیز گفت: در این محور ۱۲ کیلومتری، 
8 هــزار و ۵۰۰ تن آســفالت و ۵۵۰ تن قیر به کار رفتــه و ۱۱۵ هزار متر مکعب نیز 
خاکبرداری انجام شده اســت. همچنین این پروژه در نخستین روز از دی ماه امسال و 

همزمان با روز راهدار به شکل رسمی مورد بهره برداری قرار خواهد گرفت.
بــه گــزارش تریبون امروز، شهرســتان ممســنی بــه مرکزیت نورآبــاد در فاصله 

۱۵8کیلومتری غرب شیراز قرار دارد.

عضو کمیسیون عمران مجلس:

نمی توان صرفا با شعار ۴ میلیون خانه ساخت
عضو کمیسیون عمران مجلس گفت: دولتمردان باید سیاست و روش خود را برای 
تامین مســکن تغییر داده و اصلاح کنند چراکه صرفا با شــعار نمی توان ۴ میلیون 

مسکن ساخت.
به گزارش تریبون امروز، رحمت الله فیروزی پوربادی با انتقاد از کندی روند ســاخت 
مسکن ملی در شــهرهای مختلف، گفت: دولت باید از روش های نوین ساخت مسکن  
مانند صنعتی ســازی استفاده کند، البته این کار به تحقیق و پژوهش های بسیاری نیاز 
دارد، ضمن آنکه باید از تجربه کشــورهایی که توانسته اند مشکل مسکن را  خود حل 
کنند نیز استفاده کنیم.نماینده مردم نطنز و بخش قمصر در مجلس شورای اسلامی با 
بیان اینکه باید برای حل مشکل مسکن ضمن پرداخت تسهیلات، شرایط تامین زمین 
و مصالح ســاختمانی را نیز همواره کرد، افزود: دولتمردان باید سیاست و روش خود را 
برای تامین مســکن تغییر داده و اصلاح کنند چراکه صرفا با شعار نمی توان ۴ میلیون 

مسکن ساخت  و به یقین این کار نارضایتی ها را در سطح جامعه افزایش خواهد داد.
عضو کمیســیون عمران مجلس شورای اسلامی با اشــاره به نقش بانک ها در تامین 
تســهیلات لازم بــرای مسکن ســازی، ادامه داد: بانک هــا یکی از ابزارهــای مهم در 
مسکن ســازی به شــمار می آیند و نقش پررنگی در این ماجرا دارند اما اینکه بانک ها 
منابع لازم و کافی برای پرداخت چنین تســهیلاتی دارند یا خیر؟، مسئله دیگری است 
چراکــه متولیان بانک ها نیــز از طلب های خود از دولت می گویند و ســاز خالی بودن 

صندوق هایش را می نوازند اما در نهایت باید دولت این مشکلات را رفع و رجوع کند.

عسکری در تشریح نشست کمیسیون کشاورزی:

تخلفات سازمان برنامه در زمینه خرید تضمینی 
محصولات کشاورزی به صحن علنی گزارش 

می شود
رئیس کمیســیون کشــاورزی، آب، منابع طبیعی و محیط زیست مجلس، گفت: بر 
اساس مباحث مطرح شده سازمان برنامه و بودجه در زمینه خرید تضمینی محصولات 
کشــاورزی به وظیفه خود عمل نکرده و مقرر شــد گزارشی در این خصوص تهیه و به 

صحن علنی مجلس شورای اسلامی ارائه شود.
به گزارش تریبون امروز، محمدجواد عسکری رئیس کمیسیون کشاورزی، آب، منابع 
طبیعی و محیط زیست مجلس شــورای اسلامی در تشریح نشست کمیسیون متبوع 
خود، گفت: در نشســت امروز کمیسیون معاون تولیدات دامی، معاون بازرگانی، رئیس 
شرکت پشــتیبانی امور دام و رئیس شرکت بازرگانی دولتی گزارشی از وضعیت تولید 
گوشت مرغ و گوشت قرمز همچنین تامین نهاده های دامی خصوصا کنجاله سویا ارائه 
کردند.نماینده مردم داراب و زرین دشــت در مجلس شورای اسلامی با اشاره به اینکه 
مقرر شد به صورت ماهیانه گزارشی از میزان جوجه ریزی و همچنین نهاده های مورد 
نیاز تولید گوشــت مرغ به کمیسیون کشــاورزی مجلس ارائه شود، ادامه داد: وضعیت 

فعلی بازار گوشت مرغ مطلوب نیست و باید این شرایط مدیریت شود.
وی با بیان اینکه دســتور کار بعدی کمیسیون کشــاورزی مجلس بررسی تقاضای 
تعدادی از نمایندگان در زمینه اجرای ماده ۲۳۴ قانون آئین نامه داخلی مجلس شورای 
اســلامی در خصوص تضمین خرید محصولات کشاورزی مصوب بود، تصریح کرد: بر 
اساس مباحث مطرح شده سازمان برنامه و بودجه در زمینه خرید تضمینی محصولات 
کشــاورزی به وظیفه خود عمل نکرده و مقرر شــد گزارشی در این خصوص تهیه و به 

صحن علنی مجلس شورای اسلامی ارائه شود.

برای نخستین بار در آبفا شیراز؛

راه اندازی شناسه تائید 

خدمت رسانی آب و 

فاضلاب در شیراز 

رئیــس هیئت مدیره و مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب شــیراز 
گفت:جهت ارتقاء سطح خدمت رسانی و افزایش رضایتمندی مردم 
برای نخســتین بار در سطح شــرکت های آب و فاضلاب کشور، در 
کلان شهر شــیراز فرآیندی به نام شناســه خدمت رسانی راه اندازی 

شده است. 
بــه گزارش تریبون امروز، بهمن بهروزی در این باره به خبرنگاران 
گفت: پس از اجرایی شدن و به کارگیری سیستم CRM در سامانه 
دفتر مدیریت ارتباط با مشــتریان، جهت ارتقاء سطح خدمت رسانی 
و افزایش رضایتمندی مردم در کلان شــهر شــیراز شناســه تائید 

خدمت رسانی با بهره گیری از علم و تکنولوژی انجام شد.
مدیرعامل آبفا شــیراز راه اندازی شناســه تائید خدمت رســانی را 
خدمتــی دیگر از حوزه CRM اعلام کرد و گفت: این پروژه یکی از 
۱۱پروژه  مرکز ملی مدیریت ارتباط با مشتریان شرکت مهندسی آب 

و فاضلاب کشور است.
وی ادامه داد: ارســال شناسه چندرقمی یکتا پس از اتمام خدمت 
درخواست شده به شماره همراه متقاضی و ارائه آن از سوی مشترک 
و در صورت پایان کار و جلب رضایت مشترک، اطلاع رسانی کمیت 
و کیفیت خدمت ارائه شــده به مســئول اکیپ های امداد، از جمله 

خدمات این سیستم است.
بهروزی اضافه کرد: این روند نمونه بارز نظارت آنی تا اتمام کار می 
باشد و از این طریق می توان زمان حضور را بصورت لحظه ای کنترل 
و اطلاع رســانی کرد و از هدر رفتن توان نیروی انسانی و هزینه های 
صورت گرفتــه جلوگیری کرد و درنهایت بــه افزایش راندمان ارائه 

خدمت به مشترکین منجر می شود.
مدیرعامل آبفا شــیراز بیان کرد: این پــروژه مبنایی برای ارزیابی 
پیمانکاران در بخش خدمات فوریتی اســت که به زودی در خدمات 

غیر فوریتی نیز بکار گرفته خواهد شد.

وی گفت: درخواســت هایی که بدون گواهی پایان کار در سیستم 
باقی بماند مورد پایش، بررســی و تحلیل واقع خواهد شد و با توجه 
به گزارش ثبت شده می توان عملکرد کلی پیمانکار در طول قرارداد 

را ارزیابی کرد.

مدیــرکل میــراث فرهنگی، صنایع دســتی و گردشــگری 
فارس گفت: بخشــی از حفاظت آثار و بناهای تاریخی استان 
را مرهــون مشــارکت مردم هســتیم به گونه ای که امســال 
گزارش های مردمی از ۳۰ تخلف حفاری غیر مجاز، ســرقت، 
خرید و فروش اموال تاریخی، تخریب و تجاوز به حریم منجر 

به اقدام به موقع و پیشگیری شد.
به گزارش تریون امروز، ســید موید محسن نژاد عنوان کرد: 
امســال تا کنون با مشــارکت مردم یک مورد ســرقت، سه 
مــورد خرید و فــروش اموال تاریخی، ۲ مــورد تخریب، ۲۳ 
موردحفــاری غیرمجاز و ۲ مورد تجاوز به حریم کشــف و به 

موقع از ان پیشگیری شد.
وی خواستار مشــارکت بیش تر ســازمان های مردم نهاد 
و انجمــن ها در حفاظــت از آثار تاریخی شــد و ادامه داد: 
فرماندهــی یگان حفاظــت میراث فرهنگی فــارس از طریق 

شــماره تماس ۳۷۳۰۰۵۵۳ ، تلفن گویای ۱8۰۱ و شــماره 
۰۹۶۶۲ )یــگان حفاظــت میــراث فرهنگی کشــور(، آماده 

دریافت گزارش های مردمی است.
کشــف ۲۴۶ قطعه تاریخی فارس از دست متخلفان

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی گفت: 
امسال با تلاش نیروهای یگان حفاظت میراث فرهنگی فارس 
۲۴۶ قطعه اشــیاء عتیقه، بدل و دســتگاه فلزیاب از متهمان 

کشف و ضبط شد.
محســن نژاد افزود: طی هشــت مــاه گذشــته ۶۲۱ مورد 
اخطاریه مکتوب صادر شــده و ۲۰۰ مــورد پرونده نیز برای 

حفاظت ازآثار تاریخی فارس تشکیل شده است.
وی یادآور شد: امسال تا کنون ۴۱ مورد حفاری غیرقانونی 
در فارس کشف شده که از این شمار هفت حفاری در منطقه 
ثبتــی و ۳۴ مــورد در منطقه غیــر ثبتــی رخ داده و مورد 

قرار گرفته است. قانونی  پیگیری 
مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری فارس 
اضافه کرد: امســال ۲۶ مورد ســاخت و ساز و ۶ مورد مرمت 
غیر مجاز و یــک مورد تخریب غیر قانونــی در حوزه میراث 
فرهنگــی رخ داده که در این ارتباط ۶۳ نفر مجرم دســتگیر 
شــده اند و پرونده آن ها در مراجع قضایــی در حال پیگیری 
است.محسن نژاد با اشاره به تلاش شبانه روزی نیروهای یگان 
حفاظــت میراث فرهنگی فــارس، اظهار کرد: آثــار تاریخی 
نشــانگر هویت یک ملت اســت و حفاظــت از آن وظیفه ای 

همگانی به شمار می رود.
برخورداری از ســه هزار و ۹۷ اثر تاریخی غیر منقول، ۱۳۱ 
اثر منقــول ثبت ملــی و ۱۳ اثر ثبت جهانی نشــان دهنده 
غنای میراث کهن فارس اســت که نیازمند حفظ و حراســت 

است. شایسته 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی :

همیاری مردم در حفاظت از میراث فارس؛ کشف ۳۱ تخلف با گزارش مردم

نهمین همایش ملی 

ادبیات کودک در دانشگاه 

شیراز برگزار می شود

مرکز مطالعات ادبیات کودک دانشــگاه شیراز در اردیبهشت ۱۴۰۳ 
میزبان نهمین همایش ملی ادبیات کودک خواهد بود.

به گزارش تریبون امروز، مدیر مرکز مطالعات ادبیات کودک دانشگاه 
شــیراز با بیان اینکه نهمین همایش ملی ادبیات کودک در اردیبهشت 
ســال آینده برگزار خواهد شــد، گفت: یکی از مجراهای تأثیر ادبیات 
کودک بر مخاطب نوع بازنمایی هایی است که این آثار از واقعیت جامعه 
و نیــز واقعیت های گوناگون اجتماعی به ایــن مخاطب ارائه می دهند. 

خانواده یکی از مهم ترین واقعیات اجتماعی اســت که هســته ی اصلی 
زندگــی کودک و نوجوان و نیز جامعه را تشــکیل می دهد اینکه تا چه 
اندازه تنوع شــکل ها و روابط گوناگون خانوادگــی و نیز نقش هر عضو 
خانواده در زندگی آن به مخاطب معرفی می شود نقشی مؤثر بر نوع نگاه 

مخاطبان به خانواده و اعضای آن دارد.  
ســعید حســام پور به محورهای این دوره از همایــش نیز پرداخت و 
افزود: بررســی بازنمایی انواع خانــواده در ادبیات کودک ایران )خانواده 
هسته ای، تک فرزندی، چندفرزندی، تک والدی، خانواده های ترکیبی...(؛ 
بررســی بازنمایی اعضای خانواده، نقــش هریک در خانواده و نیز روابط 
هریک با خانــواده در ادبیات کودک و نوجــوان و خانواده های طبقات 
مختلف اجتماعی، فرهنگی، قومی و خانواده های شــهری و روســتایی؛ 
بررســی بازنمایی خانواده ســنتی، خانواده مدرن و خانواده پسامدرن؛ 
بررسی بازنمایی نوع خانه، ساختمان و امکانات آن و مسائل و مشکلات 

خانوادگی )آن گونه کــه در ادبیات کودک و نوجوان بازتاب یافته اند(؛ 
بازنمایی حضور و نقش موبایل، کامپیوتر، فضای مجازی و رســانه ها در 
خانواده؛ بررســی تحول بازنمایی خانــواده در ادبیات کودک و نوجوان 
دهه هــای اخیر و مقایســه ادبیات کــودک ایران و جهــان با توجه به 

محورهای یادشده، برای این دوره از همایش درنظر گرفته شده است.
دبیر علمی نهمین همایش ملی ادبیات کودک تصریح کرد: پژوهشگران 
و علاقه منــدان به حوزه  کودک و نوجوان می توانند چکیده  مقالات خود 
را تا ۲۹ دی مــاه ۱۴۰۲، به دبیرخانه  همایش، به نشــانی الکترونیکی 

koodak@rose.shirazu.ac.ir ارسال کنند.
به گفتــه  مدیر مرکز مطالعات ادبیات کودک، زمان داوری چکیده ها تا 
نیمه  بهمن ماه و مهلت ارسال اصل مقاله ها تا ۲۵ فروردین  ۱۴۰۳ خواهد 
بود و این دوره از همایش، در روزهای ۲۶ و ۲۷ اردیبهشت ماه ۱۴۰۳ در 

دانشگاه شیراز برگزار خواهد شد.


